




3 اقتصادی

 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی :

ایجاد ۷۰۰ هزار شغل در سال ۹۶ قطعی است
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی می گوید: تا آنجایی که می توانستیم یارانه 
ثروتمندان را حذف کردیم و تلاش می کنیم نظام شناسایی را تقویت و دقت کنیم تا 

یارانه نیازمندان حذف نشود.
علی ربیعی با ابراز تاسف از کسانی که دولت را یارانه قطع کن می نامند، گفت: این 
عناوین برای تاثیرگذاری در شب انتخابات منتشر می شود، ولی متاسفانه اینها ملی 
فکر نمی کنند. وی از شناسایی ۱۰ میلیون خانوار دارای سوء تغذیه و توزیع بسته 
حمایت غذایی در شب عید خبر داد و گفت: یک مرحله از توزیع بسته غذایی با اعتبار 
۲۰۰ میلیارد تومان در حال انجام است و بسته دیگر نزدیک شب عید توزیع می شود.

وزیر کار توزیع بسته های غذایی را فاقد اهداف و اغراض سیاسی دانست و گفت: 
سالهای قبل هم توزیع بسته های غذایی صورت می گرفت و شخص دکتر روحانی 

اهل اجماع است و کاری را جهت نفع شخصی و بدون رضای خدا انجام نمی دهد.
ربیعی از افزایش نرخ مشارکت بانوان در اشتغال خبر داد و با اشاره به روند تغییرات 
جمعیت فعال و غیرفعال و نرخ مشارکت گفت: هم اکنون نرخ مشارکت نیروی کار 
به ۴۰.۴ رسیده و جمعیت فعال ۲۶ میلیون و ۳۷۰ هزار نفر است. به گفته وی علاوه 
بر فارغ التحصیلان، سالانه بیش از یک میلیون و ۲۰۰ هزار نفر وارد بازار کار شده اند. 
ربیعی با بیان اینکه طی سال ۱۳۹۴ بیش از ۷۰۰ هزار شغل و تا تابستان  ۱۳۹۵ هم 
۶۳۰ هزار شغل ایجاد کردیم، گفت: این آمار برابر دفترچه های تامین اجتماعی است 
که ذکر می کنم. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: در سال ۱۳۹۳ هم بیش از 
۶۰۰ هزار شغل ایجاد کردیم و در مجموع میزان ایجاد اشتغال در مقایسه با جمعیت 
فعال و غیرفعال قابل دفاع است. وی با اشاره به روند جمعیت فعال، شاغل و بیکار 
کشور در دهه اخیر گفت: در سال ۱۳۹۲جمعیت فعال ۲۳ میلیون و ۸۳۵ هزار نفر 
بوده که این رقم در تابستان امسال به ۲۶ میلیون و ۳۶۹ هزار نفر رسیده است. وزیر 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی در بخش دیگری از سخنان خود در یک برنامه تلویزیونی 
نرخ بیکاری فعلی را ۱۲.۷ درصد ذکر کرد و از ایجاد ۷۰۰ هزار شغل در سال آینده 
خبر داد. ربیعی با قطعی دانستن ایجاد ۷۰۰ هزار شغل ابراز امیدواری کرد: در حوزه 
ICT در سال آینده ۱۲۰ هزار شغل به وجود آید و با ۱.۵ میلیارد دلاری که از محل 
صندوق توسعه ملی اختصاص می یابد هدفگذاری یک میلیون شغل در سال محقق 
شود. وی اقتصاد مقاومتی را چراغ راهنمای وزارتخانه متبوع خود دانست و درباره 
راهبرد کاهش نرخ بیکاری در اقتصاد مقاومتی گفت: با سیاستهای کارای پولی و 
مالی می توان بیکاری را کاهش داد، اما باید با اصلاح سیاست های نهادی و ساختاری 
طرف عرضه و تقاضای کار و تقاضای کل اقتصاد، نرخ بیکاری را کاهش دهیم. وزیر 
کار توسعه رسته های پر اشتغال منطقه ای را یکی از برنامه های منطبق با اقتصاد 
مقاومتی عنوان کرد و افزود: سیاست زودبازده در دستور کار ما نیست و برنامه های 
رشد ما در میان مدت و بلند مدت ایجاد شغل می کند. ربیعی همچنین برنامه های 
سازمان فنی و حرفه ای کشور و طرح آموزش سیار و توانمند سازی نیروی کار را در 
راستای اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی دانست و گفت: امسال آموزش حدود 
۲۸۰ هزار نفر را در روستاها هدفگذاری کردیم که تاکنون بیش از ۲۰۰ هزار نفر از 

آموزشها بهره مند شده اند.

معاون وزیرنفت  تشریح کرد

جزئیات توافق با ۴ شرکت بزرگ نفتی جهان
معاون وزیرنفت با رد عقب نشینی توتال از توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی، از انجام 
مذاکرات و توافق با ۴ شرکت بزرگ جهان به منظور توسعه میادین نفت و گاز کشور 

خبر داد و گفت:قراردادها به زودی امضا می شود. 
علی کاردر درباره عقب نشینی توتال از توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی، گفت: اعضای 
تیم مذاکره کننده توتال فرانسه اخیرا به تهران سفر کرده و مذاکرات در حوزه های 

قراردادی و فنی توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی را دنبال کرده اند.
مدیرعامل شرکت ملی نفت ایران با تاکید بر اینکه مسئولان توتال فرانسه تاکید کرده 
که همکاری با ایران در حوزه صنایع نفت و گاز را ادامه خواهند داد، تصریح کرد: این 
شرکت فرانسوی برنامه ریزی برای ساخت اولین پایه سکوی فاز ۱۱ پارس جنوبی را آغاز 
کرده است. معاون وزیر نفت با بیان اینکه هم اکنون هیچ گونه نشانه ای مبنی بر عقب 
نشینی  و کناره گیری توتال از توسعه فاز ۱۱ پارس جنوبی دیده نمی شود، اظهار داشت: 
توتال برای آغاز ساخت تاسیسات فراساحلی فاز ۱۱ پارس جنوبی حتی پتروپارس را 
به عنوان شریک ایرانی خود انتخاب کرده است. این عضو هیات مدیره شرکت ملی 
نفت  همچنین از توافق نهایی با چهار شرکت بزرگ نفتی جهان برای توسعه چهار 
میدان بزرگ نفت و گاز کشور خبر داد و افزود: تاکنون با شرکت مرسک دانمارک برای 
توسعه لایه نفتی پارس جنوبی، لوک اویل روسیه برای توسعه و افزایش ضریب بازیافت 
میادین نفتی آب تیمور و منصوری، وینترشال آلمان برای توسعه ۴ میدان نفتی در غرب 
کشور، توتال فرانسه برای فاز ۱۱ پارس جنوبی به توافق رسیده و پیش بینی می شود 
به زودی قرارداد نهایی با این شرکت ها امضا شود.  کاردر مدیرعامل شرکت ملی نفت 
ایران بعد از ظهر روز گذشته هم در نشستی مشترک با »وانگ یوپو« مدیرعامل شرکت 
ساینوپک چین )پیمانکار توسعه فاز اول میدان نفتی یادآوران( در تهران با بیان اینکه 
اولویت شرکت ملی نفت ایران در انعقاد قرارداد در چارچوب مدل جدید قراردادهای 
نفتی است، گفت: افزایش ضریب بازیافت از مخازن نفتی و به کارگیری و انتقال دانش 
فنی به روز از اولویت های شرکت ملی نفت ایران در توسعه میدان های مشترک نفت و 
گاز به شمار می رود. معاون وزیر نفت با اشاره به نزدیک بودن زمان برگزاری نخستین 
مناقصه نفتی توسعه میدان آزادگان جنوبی، از ساینوپک برای حضور در این مناقصه 
دعوت به عمل آورد و اظهار داشت: بر این اساس ایجاد کارگروه مشترک در راستای 
مطالعه میدان های مورد نظر نفت و گاز ایران توسط شرکت های خارجی ضروری است. 
وانگ یوپو مدیرعامل شرکت ساینوپک چین هم در این دیدار اشاره به تکنولوژی به روز 
تحت اختیار شرکت ساینوپک در بخش بالادستی، پایین دستی، پالایش، پتروشیمی و 
همچنین امتیازات قابل تامل در حوزه حمل و نقل دریایی، تاکید کرد: ساینوپک آماده 
توسعه همکاری های نفتی با ایران است. این مقام ارشد ساینوپک چین، افزود: ساینوپک 
از صنعت نفت ایران برای جذب شیوه مدیریت به روز میادین نفتی و دانش فنی جدید 
حمایت خواهد کرد زیرا هم از لحاظ مالی و هم در زمینه تامین نیروی انسانی در شرایط 

ایده آلی هستیم و مشکلی در این خصوص وجود ندارد.

افزایش دستمزد کارگران در سال ۹۶؛ چالشها و انتظارات؛ 

حداقل دستمزد باید با خط فقر برابر باشد
رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران گفت: حداقل 
دستمزد باید با خط فقر برابر باشد، براساس برآوردها دستمزد 
کارگران تنها ۷ تا ۱۲ درصد از هزینه های تولید را به خود 

اختصاص داده است. 
جمال رازقی جهرمی، عضو هیأت مدیره کانون عالی کارفرمایان  
شنبه شب گذشته در برنامه »تیتر امشب« شبکه خبر ادامه داد: 
در راستای حقوق و دستمزد  سال ۹۶ کارگران جلساتی برگزار 

شد  که دو جلسه اول بر اساس مبناها و دستمزدها بود.
وی افزود: طبق قانون شورای عالی کار می تواند دستمزد را 
منطقه ای لحاظ کند؛ این کار کارشناسی از امسال شروع شده 

است اما امسال بعید است که دستمزد منطقه ای اعمال شود.
رازقی در ادامه گفت: کارگران ما عضو خانواده ما هستند بنابراین 
تامین حداقل معیشت آنها وظیفه ماست؛ متناسب با تورم هرسال 
و حتی در دوسال گذشته بیشتر از تورم حداقل دستمزد افزایش 

داشته است.
او گفت: ۲۳ درصد از حقوق کارگران را کارفرمایان برای بیمه 
پرداخت می کنند وبخشی را خودشان پرداخت می کنند. خیلی 
از کارفرمایان علی رغم مشکلات بیمه تکمیلی کارگران را نیز 

انجام داده اند.
دولت  در  اجتماعی  تامین  سازمان  اساسنامه  افزود:  رازقی 
قبل تغییر کرد. سرمایه تامین اجتماعی متعلق به  کارفرمایان 
و کارگران است اما ما )کانون عالی کارفرمایان( هیچ نقشی در 
سازمان تامین اجتماعی نداریم. دولت پولی در سازمان ندارد بلکه 
به این سازمان بدهکار هم هست که این کار بار کارفرما و کارگران 

را سنگین تر کرده است.
عضو هیئت مدیره کانون عالی کارفرمایان گفت: اگر قرار است 
تولید در کشور جان بگیرد می بایست ریل اقتصاد کشور تغییر 
اساسی کند. وقتی تولید در کشور سودآور نیست بحران بوجود 
می آید و بیکاری زیاد می شود. سوال ما این است که مجلس 
و دولت چه اقداماتی انجام داده اند که تولید در کشور سودآور 

نیست؟
رازقی افزود: به نظر ما معیشت پایین تر از حداقل خط فقر 
است. تولید کننده قابل احترام است و جبهه جنگ اقتصادی در 

کشور را مدیریت کرده است. وی افزود: ۸۰ درصد مالیات کشور 
از تولید گرفته می شود. وقتی جلوی قاچاق گرفته نمی شود 
تولید نمی تواند جان بگیرد بنابراین کارفرما حداقل معیشت را 

نمی تواند تامین کند.
این فعال کارفرمایی ادامه داد:  تعداد واحدهای صنعتی که 
نتوانستند رقابت کنند و از چرخه تولید خارج شدند را باید دید. 
امروز اگر قیمت گندم تولید شده در کشور علی رغم استفاده از 
آب مجانی و هزینه برق پایین و استفاده از سوپسید را نگاه کنیم، 
می بینیم که خرید گندم داخل ۱۳۰۰ تومان است که در مقایسه 

با گندم خارجی بسیار پایین است.

رازقی تصریح کرد: پس با کوچکترین باری که به تولید اضافه 
می شود، مجبوریم تعداد زیادی کارگر را اخراج و از چرخه تولید 
خارج کنیم. همه اینها بحران در تولید ایجاد کرده است که وظیفه 
مجلس و دولت حل بحران تولید است. اگر کارگر دغدغه  معیشت 
داشته باشد یقینا بهره وری مناسب را نخواهد داشت بنابراین از 

مجلس و دولت می خواهیم مشکلات تولید را برطرف کند.
سبد مصرف کارگران ۶۰ قلم کالا است نه ۳۵۰ قلم

عباسی رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارگران به عنوان 
نماینده کارگران نیز در این برنامه گفت: کارفرمایان معتقدند که 
بحث حقوق و دستمزد به صورت شفاف اعلام نمی شود، اما این 

صحیح نیست زیرا این ماده ۴۱ به صراحت اعلام می کند که 
تعیین تورم برعهده بانک مرکزی است و از سوی دیگر افزایش 
دستمزد باید به گونه ای باشد تا یک خانوار کارگری بتواند تامین 

معیشت کند.
او گفت: ما ادعا نمی کنیم که بررسی های دولت غیرواقعی 
است اما برخلاف ادعای دولت که بیان می کند خانوار کارگری به 
۳۵۰ قلم نیاز دارد ما می گوییم خانوار کارگری در حقیقت به ۵۰ 

تا ۶۰ کالای اساسی نیازمند است.
کارگران و کارفرمایان نقشی در صندوق تامین اجتماعی ندارند! 
عباسی افزود: تامین اجتماعی صندوقی است که به صورت 
دولتی اداره می شود و هیچ یک از کارگران و کارفرمایان در آن 
هیچ نقشی ندارند و عملا این دولت ها هستند که حرف نهایی 

را می زنند.
او گفت: ماده ۴۱ در موضوع معیشت می گوید حداقل دستمزد 
باید با خط فقر برابر باشد، در حال حاضر جامعه کارگزی در اقلیت 

است و این دولت است که کارفرمای بزرگ به حساب می آید.
با ۸۱۲ هزار تومان ۸ روز هم نمی توان زندگی کرد

عباسی افزود: امروز با ۸۱۲ هزار تومان نمی شود تا ۸ روز 
زندگی کرد چه برسد به ۳۰ روز! و همین امر باعث می شود 
تا کارگران چندشغله شوند و به دنبال آن کاهش کیفیت در 
محصولات تولیدی را شاهد هستیم و از سوی دیگر یک فرد جای 

چند نفر اشغال کرده است.
وی گفت: براساس برآوردها دستمزد کارگران تنها ۷ تا ۱۲ 
درصد از هزینه های تولید را به خود اختصاص داده است که رقم 
تاثیرگذاری نیست، یک سری از مشکلات به بدنه دولت برمی 
گردد، واردات بی رویه، قاچاق، بهره بانکی و عوارض همه چالش 
هایی را برای تولید ایجاد کرده است، سوال ما از نمایندگان مردم 
این است که چه راهکاری برای رفع مشکلات معیشتی ارائه می 
دهند، اینکه بنشینی و حرف بزنی مشکل حل نمی شود، برنامه 
دولت چیست؟ این فضا تا کی ادامه دارد، ما در همه صحنه های 
انقلاب بوده ایم و امروز تنها به دنبال معیشت و امنیت شغلی 
هستیم که انتظار زیادی نیست، دولت باید حقوق ها را افزایش 

دهد.

 تکمیل و افتتاح بیش از 8۰۰ هزار واحد مسکن 
مهر در دولت یازدهم

دولت یازدهم از سال ۱۳۹۲ تا پایان بهمن ماه امسال ۸۰۰ هزار و سه واحد مسکن 
مهر را تکمیل و افتتاح کرد و ۸۳۸ هزار و ۵۷۴ واحد را به متقاضیان تحویل داد.

 به گزارش ایرنا، بررسی آمارهای وزارت راه و شهرسازی نشان می دهد از زمان آغاز 
طرح مسکن مهر در کشور تا پایان بهمن ماه امسال یک میلیون و ۸۱۰ هزار و ۲۰۴ 

واحد تکمیل و افتتاح شد که سهم دولت یازدهم ۴۴ درصد است. 
همچنین تاکنون یک میلیون و ۵۲۸ هزار و ۴۹۲ واحد مسکن مهر به متقاضیان 
تحویل شد که ۸۳۸ هزار و ۵۷۴ واحد آن با سهم ۵۵ درصد به دولت تدبیر و امید 

مربوط می شود.
  تا پایان بهمن ماه برای یک میلیون و ۱۳۴ هزار و ۶۴۶ واحد مسکن مهر سند 
صادر شده است که ۵۴ درصد آن )۶۱۰ هزار و ۱۹۳ واحد( در دولت یازدهم ثبت 
شد.  از یک میلیون و ۸۱۰ هزار واحد مسکن مهر، یک میلیون و ۷۵۷ هزار و ۶۸۴ 
واحد شهری و روستایی از مزایای فروش اقساطی بهره مند شده اند که سهم شهرها، 

یک میلیون و ۳۰۱ هزار و ۱۶ واحد بود.  
دولت یازدهم امکان فروش قسطی را برای ۸۲۲ هزار و ۵۸۴ واحد شهری )۶۳ 
درصد( فراهم کرد. این میزان در مجموع واحدهای شهری و روستایی به ۹۲۶ هزار و 
۴۱۱ واحد می رسد که ۵۳ درصد آن از سال ۱۳۹۲ تاکنون انجام شده است. تاکنون 
۱۲۲ میلیارد و ۴۴۰ میلیون ریال از اقساط تسهیلات مسکن مهر در کشور وصول 
شده که ۱۰۵ میلیارد و ۶۳۰ میلیون ریال آن )۸۶ درصد( در زمان دولت یازدهم 

بوده است. 
قائم مقام وزیر راه و شهرسازی در امور مسکن مهر بیست و هشتم بهمن ماه در 
مراسم واگذاری دو هزار و ۱۲۰ واحد مسکن مهر استان گیلان در شهرستان لنگرود 
گفت: دولت های نهم و دهم از یک میلیون واحد مسکن مهر، ۶۹۰ هزار واحد را 
تحویل داد؛ در حالی که در دولت یازدهم، نزدیک به ۸۴۰ هزار واحد تحویل شده و 

۸۲۰ هزار واحد سند گرفته است.
»احمد اصغری مهرآبادی« یادآوری کرد: مبلغی که شورای پول و اعتبار تصویب 
کرده است تا بانک مسکن به ساخت واحدهای مسکن مهر اختصاص دهد، باید پیش 

از پایان امسال پرداخت شود اما تاکنون هیچ مبلغی پرداخت نشده است. 
به گفته وی، براساس این مصوبه امسال باید ۱۰هزار میلیارد ریال برای تامین 
خدمات زیربنایی و آماده سازی در اختیار وزارتخانه های نیرو و راه و شهرسازی و 
چهار هزار میلیارد ریال از مواد ۱۰ و ۱۲ در اختیار وزارت نیرو برای تکمیل تصفیه 

خانه های فاضلاب قرار گیرد. 
اصغری مهرآبادی گفت: همچنین باید ۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال بابت زیرساخت 
های مسکن مهر به وزارت نیرو و ۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال بابت محوطه سازی در 
اختیار وزارت راه و شهرسازی قرار می گرفت که متاسفانه تا امروز حتی یک ریال از 

این مصوبات محقق نشده است. 
وی اعلام کرد: در دهه مبارک فجر ۸۰ هزار واحد مسکن در کشور با اعتبار ۴۵هزار 
میلیارد ریال در کشور آماده شد که ساخت یک میلیون و ۹۳۰هزار واحد به پایان 
رسیده است و تا پایان سال، شمار واحدهای واگذار شده به ۸۵۰ هزار واحد می رسد 

و قرار است ۲ هزار میلیارد ریال بزودی به مسکن مهر پرداخت شود. 
پیش از این مدیرعامل شرکت شهرهای جدید اعلام کرد: ساخت واحدهای مسکن 
مهر در شهرهای جدید به شرط همکاری متقاضیان و پرداخت بموقع تسهیلات تا 

پایان دولت یازدهم به پایان می رسد. 
»محسن نریمان« افزود: اگر تعاونی های راکد فعال شوند، این شرکت از طریق 
تعامل با بانک مسکن می تواند برای ادامه ساخت واحدها به آنها کمک کند. از سال 
۱۳۸۵ طرح مسکن اجاره پنج ساله آغاز شد. در سال ۱۳۸۶، در قانون بودجه کشور 

ساخت مسکن مهر در دستور قرار گرفت و در سال ۱۳۸۸ تصویب رسید.

دوشنبه -دوم ا سفند ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4224

آگهی مزایده اموال غیرمنقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۳۲ حقوقی شورای حل اختلاف قم در شعبه 
۱۲ اجرای احکام مدنی قم به شماره ۱۲/۹۵ج/۱۳۸۶ ثبت گردیده له آقای محمد 
خورشید بخشایش علیه آقای حسن وحیدی خواه محکوم علیه محکوم است به 
پرداخت مبلغ /۲۲۹/۲۵۲/۰۵۱ ریال در حق محکوم له و نیم عشر دولتی در حق 
صندوق دولت، محکوم له در قبال طلب خود سه دانگ پلاک ۱۰۶۴۲/۵۲۹ - اصلی 
بخش ۱ قم را معرفی کرده است که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است لازم 
به ذکر است حسب ماده ۵۱ قانون اجرای احکام مدنی مقدار ۶/۱۳۵ سهم مشاع از 
۱۲۰ سهم مشاع از ۲۴۰ سهم ششدانگ در قبال مححکوم به به فروش خواهد رسید

به آدرس : قم - بلوار امین - خیابان گلستان - کوی ۳ - پلاک ۹ - بازدید به 
عمل آمده و گزارش به صورت ذیل تقدیم می گردد:

الف - مشخصات ثبتی ملک مورد ارزیابی
باتوجه به تصویر سند تسلیم شده توسط خوانده، ملک دارای پلاک ثبتی ۵۲۹ 
فرعی از ۱۰۶۴۲ اصلی مفروز و مجزی شده از صد و بیست و شش فرعی از اصلی 
مذکور، بخش یک ثبت قم ، در دفتر ۷۹۷ صفحه ۱۴۷ شماره ثبت ۱۴۹۱۷۱ مورخه 
۱۳۹۳/۰۸/۰۳ به صلح شماره ۱۱۷۴۳۹ در دفتر اسناد رسمی شماره ۵ قم ، به نام 
آقای علی اکبر شیخ دارای مساحت ۱۳۸ متر مربع، شامل یک ممیز پنج دهم دانگ 
مشاع از ششدانگ اعیان و دارای وضعیت طلق با عرصه وقف، با حدود مشخصات : 
شمالا: دیوار به دیوار به طول ۲۳ متر به شماره ۱۲۷ فرعی ، شرقا: درب و دیواری 
است به طول ۶ متر به خیابان ۱۲ متری، جنوبا:دیوار به دیوار ۲۳ متر به شماره 

باقیمانده ۱۲۶ فرعی ، غربا: درب و دیواری است به طول ۶ متر به کوچه ۷ متری
ب- مشخصات ظاهری ملک مورد ارزیابی

پلاک مذکور به صورت آپارتمانی با دودسترسی از شارع)دو کله( دارای چهار 
طبقه مسکونی و یک طبقه پیلوت، با اسکلت بتنی و سقفهای تیرچه بلوک، که هر 
طبقه شامل یک واحد مسکونی دارای دو اتاق خواب، آشپزخانه، پذیرایی و سرویس 
بهداشتی است . اسکلت و سفت کاری ساختمان انجام شده همچنین، در مرحله 
نازک کاری: اجرای کاشی سرویسها، نصب کف پهن ها، کانالهای کولر، لوله کشی آب، 
فاضلاب، گاز و اجرای لوله های برق، کف سازی بام، اجرای دورچینی بام ، سیمانکاری 
بدنه دیوارهای بام، سنگ کاری کف و بدنه پله ها و همچنین، نمای دو طرف سمت 
شارع ساختمان با سنگ تراورتن اجرا شده است، قابل ذکر است که ، مساحت بنای 

اجرا شده پیلوت ۱۰۲ متر مربع و هر طبقه ۱۰۸ متر مربع می باشد.
ج- نظریه کارشناسی

ملک شرح داده شده در حال حاضر در مرحله نازک کاری بوده و مدارک مستدلی 
در خصوص پایانکار ارائه نشده است لذا. برآورد قیمت اعیانی براساس بنای اجرا شده 

ملاک محاسبه بوده و ارزیابی به صورت صفحه پیوست خواهد بود:
ارزش پایه، عرصه و اعیان ملک موصوف با توجه به موقعیت ، مساحت، عرصه 

و اعیان، ابعاد و کیفیت و عمر ساختمان و دیگر عوامل تاثیر گذار عبارت است از :
ارزش ۱۳۸ مترمربع پذیره عرصه به ازای هر مترمربع ۴۲/۰۰۰/۰۰۰ ریال معادل 

۵/۷۹۶/۰۰۰/۰۰۰ ریال
ارزش ۱۰۲ مترمربع اعیانی پیلوت به ازای هر مترمربع ۳/۲۰۰/۰۰۰ ریال معادل 

۳۲۶/۴۰۰/۰۰۰ ریال
ارزش ۴۳۲ مترمربع اعیانی طبقه اول تا چهارم به ازای هر مترمربع ۶/۴۰۰/۰۰۰ 

ریال معادل ۲/۷۶۴/۸۰۰/۰۰۰ ریال
ارزش سرپله، دورچینی بام و انشعابات مجموعا معادل ۸۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال

ارزش پایه ملک موصوف ، بدون در نظر گرفتن دیون و تعهدات، به مبلغ: هشت 
میلیارد و نهصد و شصت و هفت میلیون و دویست هزار ریال)۸/۹۶۷/۲۰۰/۰۰۰ 

ریال( برآورد و اعلام می گردد. حق الزحمه کارشناسی طبق تعرفه مصوب، 
،مقرر گردیده مورد فوق الذکر درتاریخ ۹۵/۱۲/۲۲ ساعت ۹/۳۰الی ۱۰/۰۰صبح 
به آدرس قم ،خ ساحلی،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام 
مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.لذا افرادی که قصد بازدید 
از مورد مزایده را دارند می توانند درمدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا 
از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه 
از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می 
گردد.برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن 
ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی 

درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
 دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم- رضا زارعی             

رئیس کمیته ترانزیت راه آهن خبر داد 

رشد ۵۵ درصدی صادرات ریلی
 مدیر کمیته ترانزیت راه آهن از تخفیف ۱۵ تا ۳۰ درصدی ترانزیت بین المللی خبر 
داد و گفت: در ۱۰ماهه امسال صادرات از طریق حمل و نقل ریلی، رشد ۵۵ درصدی 

داشته است. 
حسین عاشوری افزود: ترانزیت کالا همراه با درآمد ارزی است و یکی از روش های 
تامین منابع ارزی برای کشورها محسوب می شود بر همین اساس افزایش ترانزیت کالا، 

مزیتی اقتصادی به شمار می آید.
وی ادامه داد: با افزایش حجم ترانزیت کالا در کشور، میزان اشتغال در نقاط مرزی و 
همچنین کسب و کار داخلی رشد می کند زیرا باید پایانه های مرزی را گسترش دهیم 
و برای جابه جایی کالاهای ترانزیتی هم توسعه ناوگان داشته باشیم که این موضوع 

مستلزم فعال شدن تولیدکنندگان داخلی است.
عاشوری بیان کرد: علاوه بر افزایش درآمد در ترانزیت بین المللی، رشد صادرات هم 

مطرح است زیرا در نقاط مرزی امکان ترانزیت، صادرات و واردات کالا وجود دارد.
به گفته این عضو هیأت مدیره راه آهن، حجم صادرات در ۱۰ ماهه گذشته نسبت 
به مشابه سال ۹۴، رشد ۵۵ درصدی داشته است و انواع کالاها به کشورهای مختلف 

صادر شده است.
وی، اظهار داشت: شرکت راه آهن به دلیل رکود اقتصادی منطقه، تعرفه ترانزیت 
بین المللی را در چند سال گذشته افزایش نداده و تخفیفاتی را هم در این زمینه اعمال 
کرده است زیرا قیمت کالاهای ترانزیتی و مواد اولیه در چند سال گذشته کاهش 
داشته است. این مقام مسئول اضافه کرد: تخفیفات اعمال شده برای ترانزیت پنبه و 
کود ازبکستان ۳۰ درصد، کود و گوگرد ترکمنستان ۳۰ درصد، مازوت ترکمنستان ۳۱ 
درصد و ... است؛ به عبارت دیگر  تخفیفات اعمال شده درصدی بین ۱۵ تا ۳۰ درصد 
است. عاشوری  اضافه کرد: تخفیفات مذکور مربوط به ترانزیت کالا از شمال به جنوب 
و از آسیای میانه به ایران است و اگر این کالاها از پاکستان به ایران و بعد آسیای میانه 

ترانزیت شود  به میزان تخفیفات ۵ درصد اضافه می شود.
وی به سیاست راه آهن برای افزایش ترانزیت کالا از پاکستان اشاره کرد و گفت: راه 
آهن تلاش دارد که کریدور آسیای میانه به پاکستان را فعالتر کند و همین موضوع در 
سال های اخیر موجب شده که شاهد رشد ۲۰ برابری ترانزیت کالا ار ترکمنستان به 

میرجاوه باشیم و رقمی حدود ۲۶ هزار تن کالا حمل شده است.



ورزشی 44
استقلال ایران - الاهلی امارات

قدرت نمایی پسران آبی ایران در آسیا
تیم فوتبال استقلال در هفته اول لیگ قهرمانان آسیا روز 

دوشنبه ساعت ۱۹:۴۵ به مصاف الاهلی امارات می رود.
تیم فوتبال استقلال در مرحله پلی آف لیگ قهرمانان آسیا موفق 
شد السد قطر را در ورزشگاه آزادی شکست دهد و به عنوان 

چهارمین نماینده ایران راهی مرحله A لیگ قهرمانان آسیا شد.
استقلال تهران

* سرمربی:
علیرضا منصوریان سرمربی تیم فوتبال است.او در ۱۱ آذر سال 
۱۳۵۰ در دامغان متولد شده است.او سابقه هدایت تیم هایی 
همچون پاس همدان،نفت تهران و استقلال را در کارنامه خود دارد.

* افتخارات آسیایی:
  استقلالی ها اکنون با دو عنوان قهرمانی، دو نایب قهرمانی 
و دو عنوان سومی در بالاترین سطح مسابقات باشگاهی آسیا، 
موفق ترین نمایندهٔ ایران در تاریخ مسابقات باشگاهی قارهٔ آسیا 

هستند. 
* بازیکنان مشهور:

مهدی رحمتی و خسرو حیدری کاپیتان های تیم فوتبال 
استقلال جزو بهترین بازیکنان استقلال هستند.

* جدول لیگ :
تیم فوتبال استقلال با ۴۰ امتیاز در رده سوم جدول قرار دارد و 

با تیم صدر جدول ۱۰ امتیاز اختلاف دارد.
علی قربانی و کاوه رضایی جزو بازیکنان گلزن استقلال محسوب 

می شوند.
تیم فوتبال استقلال بعد از پیروزی مقابل السد قطر در پلی آف 
لیگ قهرمانان آسیا روز دوشنبه باید اولین بازی اش را در مرحله 
گروهی انجام بدهد.آبی پوشان با عبور از السد قطر در مرحله 
پلی آف در کنار تیم های الاهلی امارات، لوکوموتیو ازبکستان و 

التعاون عربستان در گروه A قرار گرفتند.
استقلالی ها که در ۵ بازی اخیر لیگ برتری خود به پیروزی 
رسیده اند با روحیه ای بسیار خوب راهی امارات شدند تا خود را 
برای برگزاری اولین دیدار خود مقابل الاهلی این کشور آماده کنند.

شاگردان منصوریان همچنین موفق شدند پیروزی ارزشمندی را 
نیز در مقابل السد قطر رقم بزنند.

علیرضا منصوریان پس از محرومیت باشگاه استقلال از فعالیت 
در بازار نقل وانتقالات و ناکامی در جذب آندرانیک تیموریان و سرور 
جباروف، به جوانانی مانند فرشید اسماعیلی و امید نورافکن اعتماد 
کرد و توانست علاه بر ارائه بازی های زیبا، نتایجی خیره کننده ای 

را کسب کند.  با این تفاسر تمام امید ها بر این است تا استقلال 
با جوانان پرتلاشی چون نورافکن، اسماعیلی و رضایی به خوبی 
نظم و برنامه الاهلی امارات را به هم بزند و در این مسابقه هم 
کافی است روال قبلی خودشان را حفظ کنند و با تمرکز در زمین 
حریف حاضر شوند تا ۳امتیاز شیرین را به کشورمان بیاورند و 
روحیه خوبی برای ادامه مسابقاتشان در لیگ و آسیا به دست آورند.  
هرایر مگویان و مجتبی حق دوست به دلیل مصدومیت دو بازی 
ابتدایی استقلال در لیگ قهرمانان را از دست دادند.  استقلالی ها 
روز شنبه تهران را به مقصد دوبی ترک کردند که سرمربی آنها 
یعنی علیرضا منصوریان به دلیل مشکل مالیاتی نتوانست این تیم 

را همراهی کند.
الاهلی امارات

* سرمربی:
کاسمین اولاریو سرمربی تیم الاهلی امارات است. او در بخارست 
رومانی متولد شده و در حال حاضر ۴۷ سال دارد. اولاریو سابقه 
هدایت تیم هایی مثل العین، السد و حتی تیم ملی عربستان را 

هم دارد.

* افتخارات آسیایی:
این تیم یک بار در سال ۲۰۱۵ موفق شد تا به عنوان نایب 

قهرمانی لیگ قهرمانان آسیا دست یابد.
* بازیکنان مشهور:

احمد الخلیل از ستاره های حال حاضر فوتبال امارات بزرگترین 
ستاره تیم الاهلی است. او در سال ۲۰۱۵ بهترین بازیکن سال 

آسیا شد.
* جدول لیگ امارات:

 تیم الاهلی با ۴۱ امتیاز در رده دوم است. این تیم ۹ امتیاز با تیم 
صدرنشین فاصله دارد.

از بازیکنان این تیم، احمد خلیل با ۱۲ گل در رده پنجم برترین 
گلزنان لیگ امارات قرار دارد

تیم الاهلی اکنون با ۴۱ امتیاز از ۱۹ بازی )۱۲برد-۲باخت( 
در پله دوم لیگ امارات ایستاده است. این تیم صاحب بهترین 
خط حمله اتصالات است اما در ۵بازی اخیر خود ۴گل دریافت 
کرده که این برای خط حمله زهرآلود استقلال خبر خوبی 

خواهد بود. 

با توجه به هزینه بالای این باشگاه در فاز تهاجمی می توان گفت 
که سرمربی ۴۷ساله و رومانیایی این تیم افکار هجومی دارد و اگر 
آبی های تهران بازهم با تکیه بر جوانی و دوندگی میانه زمین را از 
چنگ هافبک  های الاهلی درآورند پیروزی مقابل این تیم راحت تر 

از السد قطر به نظر می رسد.
تیم الاهلی گران ترین تیم فوتبال امارات به حساب می آید .آنها 
با مبلغی حدود ۲۷میلیون یورو گران ترین تیم لیگ امارات است. 
این در حالی است که قیمت استقلال در سایت ترانسفرمارکت به 

۱۰ میلیون یورو هم نمی رسد.
 الاهلی ها در ترکیب خود ۴ بازیکن خارجی دارند. اورتون ریبیرو 
)برزیل(، لیما)برزیل(، آساموآ جیان)غنا(، ماخته دیوپ)سنگال( 
بازیکنان خارجی الاهلی به شمار می آید که گران ترین آنها اورتون 
ریبیرو هست که ارزش او  ۱۲ میلیون یورو است یعنی حدود ۲ 

میلیون بیشتر از کل باشگاه استقلال.
 تیم الاهلی چند بازیکن ملی پوش هم در ترکیب خود دارد 
که مهم ترین بازیکن آنها احمد خلیل است. مهاجم ۲۵ ساله ای 
که سال گذشته بهترین بازیکن آسیا شد. در کنار او نفراتی چون 
آساموا ستاره غنایی نامی آشنا برای اهالی فوتبال،حبیب الفردان، 
محمد خلفان، سالمین خمیس، ولید عباس و ماجد ناصر در تیم 

ملی امارات حضور دارند.
 با توجه به شرایطی که تیم الاهلی دارد استقلالی ها نباید 
فراموش کنند که بازی با السد در تهران و آن هم در حضور 
برابر تیمی  ایرانی بسیار متفاوت است در  تماشاگران پرتعداد 
که بازیکنان سرشناسی دارد. باید دید مصاف شاگردان جوان 
منصوریان و تیم الاهلی اماراتیدر نهایت به سود کدام مربی به پایان 

می رسد.
زمان برگزاری مسابقه

مسابقه الاهلی-استقلال در چارچوب هفته اول لیگ قهرمانان 
آسیا، دوشنبه دوم اسفند۹۵ در ورزشگاه آل راشد و از ساعت 

۱۹:۴۵دقیقه آغاز خواهد شد.
داوران:

داور وسط: پیتر گرین
کمک اول: الکساندر ناتان

کمک دوم: شتینین آنتون
داور چهارم: ناسرصلو کبیرف

همچنین ناظران فلسطینی و هندی وظیفه نظارت بر این بازی 
را بر عهده دارند.

 با ورود احتمالی سامپائولی و ستارگان جدید

بارسلونا و نیاز به انقلاب تابستانی

شکست سنگین بارسلونا در فرانسه برابر پاری سن ژرمن نشان داد که زمان تغییر 
در کادر فنی و البته ترکیب بارسلونا فرا رسیده است.

در گذشته پپ گواردیولا بعد از جدایی از بارسا گفت: "زمانی که شاهد کاهش نور 
چشم بازیکنانم بودم، فهمیدم که زمان رفتن فرا رسیده است".

شکست با ۴ گل در برابر پاری سن ژرمن نیز موید آن بود که یک خاموشی جمعی 
در چشمان انریکه و بازیکنانش به وضوح دیده می شود. گرچه سرمربی جوان بعد از 
پایان مسابقه، خودش را مسئول مستقیم شکست معرفی کرد اما کنفرانس مطبوعاتی 

بعد از دیدار را باید به مثابه لحظاتی بسیار دشوار بررای فاتح سه گانه ۲۰۱۴ دانست.
در حال حاضر دو اتهام مهم در مقابل لوییس انریکه وجود دارد؛ ابتدا اینکه عدم 
وجود یک پلن B در سبک بازی بارسا یک بار دیگر برای این تیم دردسرساز شد و 
در مرحله دوم، یک بار دیگر عدم توانایی او در تهیج و بیدار کردن بازیکنانش بعد از 

نمایش بی کیفیت مشخص شد.
در پایان مصاحبه، انریکه با لحنی آشفته به سمت رختکن رهسپار شد و مبنای 

سوالات، نشاندهنده عدم احترام رسانه ها به فاتح سه گانه تاریخی سال ۲۰۱۴ بود.
انریکه در کنفرانس خود گفت: "به نظر می رسد شما مسابقه را با دقت تماشا 
نکرده اید. ما سیستم خود را از ۳-۳-۴ به ۱-۳-۲-۴ تغییر دادیم و تلاش کردیم که 
تغییراتی در برابر یارگیری شدید حریف و عدم فضای لازم برای لیونل مسی در زمین 

به وجود آوریم".
اما به جز مطبوعات، به نظر می رسد روابط لوییس انریکه با بازیکنانش نیز تیره و تار 

شده و دیگر همانند گذشته نمی باشد.
اما آندرس اینیستا و سرخیو بوسکتس، در پایان این دیدار "نگرش غلط" را عامل 
اصلی باخت نمی دانستند و معتقد بودند که سردرگمی در رویکرد تاکتیکی، دلیل 

اصلی بروز این نتیجه فاجعه بار بوده است.
بوسکتس در این خصوص گفت: "پاری سن ژرمن پرس شدیدی روی بازیکنان ما 

انجام داد و از لحاظ تاکتیکی نیز آنها نمایش بهتری ارائه دادند".
همچنین اینیستا در پایان بازی گفت: "ترکیب لغوی "نگرش غلط" را نمی پسندم 
و استفاده از آن را برای این تیم و بازیکنانش صحیح نمی دانم. در نهایت ما در حال 
صحبت کردن در مورد فوتبال هستیم و زمانی که استفاده از این کلمات لزومی ندارد، 

من نیز از آنها استفاده نخواهم کرد".
اما نمی توان انکار کرد که بارسا در فرانسه نمایشی خارج از تصور هوادارانش ارائه داد 
و هیچ بهانه ای برای آنچه در آن مسابقه در زمین اتفاق افتاد وجود ندارد. گرچه نباید 
فراموش کرد که قرار نیست نه باسلونا و نه هیچ باشگاهی دیگری در دنیای فوتبال برای 

همیشه در بالاترین سطح و قله افتخارات باقی بماند.
اما بسیاری از مدیران بارسا، مردم و روزنامه نگاران معتقدند بارسا تحت هدایت انریکه 
از فلسفه همیشگی خود فاصله گرفته و بیش از حد به مثلث هجومی و ویرانگر خود در 
خط حمله متکی شده است. گرچه با همین روش، بارسا مدت های فراوانی فاتح همه 
عناوین ممکن شد اما در فوتبال مدرن افکار سرمربیان بیشتر بر پایه ارائه ضدحملات 

است و دیگر مربیان از همین روش برای شکست بارسا و انریکه استفاده می کنند.
در تابستانی که پیش رو خواهیم داشت، قرارداد سه ساله لوییس انریکه به اتمام می 
رسد و تا امروز نیز نام های فراوانی برای جانشینی کسی که در طی این ۳ سال و تا 

این مقطع ۸ جام را برای بلوگرانا به ارمغان آورده مطرح شده است.
اوزه بیو، سرمربی موفق سوسیداد در آستانه راهی کردن تیمش به لیگ قهرمانان 
است، همانند انریکه و گواردیولا، سابقه هدایت تیم دوم بارسا را در کارنامه می بیند و از 

سال ۱۹۸۷ تا ۱۹۹۵ بازیکن بارسا بوده و یکی از اسامی ذکر شده می باشد.
اما به نظر می رسد در حال حاضر مناسب ترین گزینه، خورخه سامپائولی، سرمربی 
موفق سویا است که در سال ۲۰۱۵ با شیلی موفق به فتح کوپا آمریکا شد و امسال 
در لالیگا نیز در کنار بارسا و رئال، تیمش را به عنوان یکی از اضلاع قهرمانی معرفی 

کرده است.
بدون شک افکار عمومی در نوکمپ از سامپائولی استقبال خواهد کرد زیرا در حال 
حاضر در دنیای فوتبال هیچ تیمی به اندازه سویا نمایشی همانند بارسای گواردیولا 

با فسلفه مبتنی بر مالکیت و تلاش بی وقفه برای بازپس گیری توپ ارائه نمی دهد.
اما بی شک تغییر سرمربی، حلال تمام مشکلات کاتالان ها نیست و ترکیب این 
تیم خصوصا در خط دفاعی نیاز به بازبینی دارد. در سمت چپ مدافعان، شرایط بارسا 
با استفاده از سرخی روبرتو که ذاتا یک هافبک است به جای الکس ویدال مصدوم 
شرایط را برای این تیم دشوار ساخته و نمایش وی در پاریس، نشاندهنده نیاز مبرم 
بارسا در این منطقه است. ژائو کانسلو، مدافع پرتغالی والنسیا، محتمل ترین و بهترین 

گزینه برای تقویت این پست می باشد.
همچنین در پست دفاع میانی، بارسا بی شک نیاز به خرید بازیکنی جدید دارد که 
مانولاس مدافع رم را می توان گزینه مناسبی شمار آورد. البته اخبار حاکی از توافق 

شخصی او با اینتر برای انتقال در تابستان آینده است.
بعد از جدایی ژاوی، بلوگرانا هنوز جانشین شایسته ای برای او نیافته است و گرچه 
مارکو وراتی را به عنوان بزرگترین هدف این تیم در تابستان آینده می دانند، اما این 
ستاره جوان ایتالیایی بعد از دیدار سه شنبه شب تاکید کرد که شانس قهرمانی در 

لیگ قهرمانان در تیم فعلی او از بارسا بیشتر خواهد بود.
همچنین ماموریت دشوار سران آبی اناری ها در تابستان آینده، موضوع تمدید 
قرارداد لیونل مسی خواهد بود و مجموع این دلایل نشان می دهد که شاید این تیم 

باید به دنبال ستارگان گمنام تر و ارزان تر در ماه های آتی باشد.
با حضور احتمالی خورخه سامپائولی روی نیمکت بارسلونا، ممکن است شاهد 
حضور استفان انزونزی، هافبک مقتدر و فرانسوی سویا در ترکیب بارسا باشیم. دیدار 
برابر پی اس جی نشان داد که سرخیو بوسکتس فاصله فراوانی با روزهای آرمانی 
خود دارد و میدان دادن به آندره گومس تنها هدر دادن فضا و منابع مالی خواهد بود.

در خط حمله، پاکو آلکاسر بی شک یک خرید بدون مصرف دیگر بوده که باید به 
سرعت از ترکیب تیم جدا شود و اگرچه جایگاه مثلث هجومی این تیم دست نخورده 
باقی خواهد ماند، اما لزوم حضور یک مهاجم ذخیره باکیفیت برای ایجاد انگیزه در بین 

ستارگان کنونی بارسا بسیار ضروری به نظر می رسد.
بی شک ورود سامپائولی جان تازه ای به نیمکت بارسلونا می بخشد و از یاد نبریم که 
او از احترام ویژه ای بین بازیکنان برخودار است و نیمار و مسی هر دو پیش از این از 
وی خواسته بودند تا هدایت تیم ملی کشورشان را بر عهده بگیرد. ورود سرمربی موفق 
و فعلی سویا به جای انریکه، شاید دوباره نور امید را به چشم بازیکنان بارسا بازگرداند.

محرومیت نقل و انتقالاتی را تعلیق کنید!

باشگاه تراکتور به اینفانتینو نامه نوشت
باشگاه تراکتورسازی طی نامه ای به جیانی اینفانتینو خواهان تعلیق محرومیت نقل 

و انتقالاتی خود شد.
محرومیت تراکتورسازی از دو پنجره نقل و انتقالاتی مشکلات زیادی را برای 
این تیم ایجاد کرده است؛ ۴ بازیکنی که در نیم فصل با تراکتورسازی قرارداد امضا 
کردند)عالیشاه، نوراللهی، شهباززاده و بیگ زاده( نتوانستند در ادامه فصل این تیم 
را همراهی کنند و از سوی دیگر تراکتور برای فصل آینده نیز با کمبود بازیکن 
مواجه است. با توجه به ممنوعیت جذب بازیکن جدید و اینکه تعداد زیادی از نفرات 
قراردادشان تمام می شود، هنوز مشخص نیست در لیگ هفدهم تیم اول شهر تبریز 
چه سرنوشتی پیدا می کند. در چنین شرایطی مسئولان باشگاه تراکتورسازی به تکاپو 
افتاده اند تا راهی برای خروج از این بحران پیدا کنند. مدیران تراکتور در اقدامی جالب 
توجه به جیانی اینفانتینو رییس فدراسیون جهانی فوتبال نامه نوشتند  و خواهان 

تعلیق محرومیت خود از نقل و انتقالات شده اند. 
البته در این نامه بیشتر نقل و انتقالات تابستانی مد نظر تراکتوری ها است. آرش 
نجفی، وکیل باشگاه تراکتورسازی در این باره اظهار داشت: »ما در خصوص محرومیت 
از پنجره نقل و انتقالات طبق مستنداتی که داشتیم به شخص آقای اینفانتینو ریاست 
فیفا نامه زدیم و اعلام کردیم که اگر امکانش باشد این محرومیت را تعلیق کنند ولی 
از طریق قانونی زیاد امیدوار به حل این موضوع نیستم.« همانطور که معاون حقوقی 
باشگاه تراکتورسازی اعلام کرده بعید است فیفا به تعلیق محرومیت این باشگاه رای 
بدهد و احتمالا در نقل وانتقالات تابستانی مشکلات بیشتری در بحث بازیکنان گریبان 

این باشگاه را خواهد گرفت.

عنایتی:

 امیدوارم گردن میناوند بعد از ۹ سال خوب شود!
مربی صبای قم گفت: استقلال در لیگ هم شانس قهرمانی دارد اما حتما باید 

بتواند سهمیه را بگیرد.
رضا عنایتی در رابطه با وضعیت صبای قم اظهار داشت: در نیم فصل دوم شرایطمان 
خیلی بهتر از نیم فصل اول است. انشاالله این روند را ادامه دهیم تا جایگاه خوبی در 
جدول داشته باشیم. بازی سختی این هفته با سایپا داشتیم اما بازهم با امتیاز زمین 
را ترک کردیم.  وی درباره تفاوت مربیگری و دوران بازیگری عنوان کرد: هر ۲ سخت 
است. بالاخره هم بازیگری در جایگاه خودش سخت است و هم مربیگری. البته 
مربیگری استرس بیشتری دارد و باید کمی آستانه تحمل بالاتری داشته باشم.  مربی 
صبای قم درباره تعداد استقلالی های این تیم تصریح کرد: بازیکنانی را جمع کردیم 
که از نظر اخلاقی شرایط خوبی دارند و هم از نظر فنی به ما کمک کردند. به نظرم 
حضور بازیکنان جدید باعث شده که از روحی تیم ما بالا برود. این چند نفر که 
قبلا سابقه بازی در استقلال را هم دارند، انگیزه بالایی داشتند که خودشان را ثابت 
کنند. خدا را شکر هم این اتفاق برای ما خوب بوده و هم برای خودشان.  عنایتی 
درباره دیدار استقلال مقابل الاهلی امارات گفت: استقلال روند رو به رشد خوبی داشته 
است. بردهای متوالی آنها نشان می دهد که جوانان این تیم اعتماد به نفس خوبی 
پیدا کردند. امیدوارم این روند ادامه پیدا کند تا آنها در آسیا نیز امتیازاتی خوبی را 
بگیرد. استقلال در لیگ هم شانس قهرمانی دارد اما حتما باید بتواند سهمیه را بگیرد.

کاپیتان سابق استقلال در پایان درباره کری خوانی مهرداد میناوند برای استقلالی 
ها و اینکه گفته آنقدر صدر جدول را نگاه کردیم، گردنمان درد گرفت، افزود: امیدوارم 
بعد از ۹ سال گردن میناوند خوب شود. ما بخیل نیستیم و امیدوارم بعد از چندین 

سال اتفاقی بیفتد که هواداران پرسپولیس هم خوشحال شوند. 

مطالبات استقلال و پرسپولیس 
از محل مطالبات فیفا چقدر بود؟

با مساعدت فدراسیون فوتبال هفته گذشته مطالبات باشگاه های استقلال و 
پرسپولیس از بابت طلب بلوکه شده آ نها در فیفا به این دو باشگاه پرداخت شد.

 تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس که برای حضور بازیکنانشان در جام 
جهانی ۲۰۱۴ برزیل مبلغی را از فیفا طلبکار بودند، طلب خود را هفته گذشته 
از فدراسیون فوتبال دریافت کردند تا به این ترتیب با این دو تیم تسویه حساب 

صورت گرفته باشد.
بر همین اساس، بابت این طلب ها ۳۸۰ هزار فرانک سوئیس به باشگاه پرسپولیس 
و به همین اندازه از سوی فدراسیون فوتبال به باشگاه استقلال پرداخت شد تا بابت 

مطالبات این دو باشگاه از فیفا تسویه حساب صورت بگیرد.

طاهری: چرا باید بلیت هایمان را به یک عمانی بفروشیم؟

سرپرست باشگاه پرسپولیس می گوید این باشگاه هیچ 
توافقی با مانوئل ژوزه برای پرداخت شش میلیارد تومان 

نداشته است.
 علی اکبر طاهری، درباره مباحث مختلفی  پیرامون 
باشگاه پرسپولیس به صحبت پرداخت. او درباره ادعای 
سایت عربستانی مبنی بر فروش بلیت بازی پرسپولیس 
و الهلال به یک شیخ عمانی، اظهار کرد: این خبر از بیخ 

و بنیان کذب است.
 در ادامه گفت وگو با سرپرست باشگاه پرسپولیس را 

می خوانید:
برانکو  با  را  جلسه ای  )شنبه(  گذشته  روز   *  
چه  جلسه  این  در  کردید،  برگزار  ایوانکوویچ 

مباحثی مطرح شد؟ 
 ما در طول هفته  بارها با سرمربی تیم مان نشست 
برگزار می کنیم. درباره مباحث مختلفی از جمله شرایط 
تیم، مشکلات موجود و همین طور راه های حل مشکلات 
صحبت می کنیم. این جلسه هم قبل از سفر تیم برگزار 
شد و طبق معمول درباره همه مباحث تیم صحبت 
کردیم و در اواخر بحث مان هم درباره تیم ملی حرف 

زدیم.
 * آیا در این جلسه درباره حل اختلاف برانکو 
ایوانکوویچ و کارلوس کی روش صحبتی به میان 

آمد؟ 
بگذارید واضح در این باره صحبت کنیم. اختلافی میان 
برانکو و آقای کی روش وجود ندارد. آن چیزی که مطرح 
است بیشتر به خاطر تفاوت نظرها است. یک مربی نظرش 
و نقد فنی  اش را مطرح کرده و فکر نمی کنم به خاطر این 

مسائل اختلافی وجود داشته باشد. مثل این می ماند که 
شما از باشگاه پرسپولیس انتقاد کنید. ما هم این انتقاد را 
می پذیریم. بنابراین برانکو و کی روش با هم اختلافی ندارند 

که بخواهیم این اختلاف را حل کنیم.
 * آقای کاشانی در مصاحبه با یکی از رسانه ها 
عنوان کرده بود که اختلاف کی روش و برانکو حل  
شده است. پس شما این موضوع را تایید می کنید؟

 همان طور که گفتم اختلافی وجود نداشته است که 
بخواهد حل شود. بیشتر تفاوت نظرها بوده است. البته 
در این موضوع فدراسیون فوتبال و همین طور مسئولان 
مربوطه باید اظهار نظر دقیقی داشته باشند. از نظر ما 
که هیچ گونه اختلافی وجود ندارد. ما به عنوان باشگاه 
پرسپولیس حمایت خود را از تیم   ملی فوتبال ایران اعلام 
می کنیم و بر این باوریم الان هم که تیم های ایرانی در 
لیگ قهرمانان آسیا حضور دارند به نوعی یک تیم   ملی 

هستند، زیرا آنها هم نماینده ایران محسوب می شوند.
 * البته خبری هم در بعضی از نشریات منتشر 
شد مبنی بر این که فدراسیون فوتبال پاسپورت 
بازیکنان ملی پوش پرسپولیس را برای اخذ ویزای 
قطر دریافت نکرده است و این به این معنا است 
دعوت  تیم   ملی  به  پرسپولیس  ملی پوشان  که 

نمی شوند.
 من اطلاعی از این موضوع و انتشار این گونه اخبار ندارم 

و نمی توانم اظهار نظری در این مورد داشته باشم.
 * درباره آخرین وضعیت پرونده مانوئل ژوزه هم 
صحبت کنید. آیا این شایعه صحت دارد که باشگاه 
پرسپولیس با ژوزه بر سر پرداخت شش میلیارد 

تومان  توافق  کرده است؟
 خیر. هیچ توافقی با ژوزه نکرده ایم. اصلا بحث توافق 
مطرح نیست، زیرا وکیل او تا به امروز حاضر به گفت وگو 
درباره این موضوع نشده است. این شایعه صحت ندارد. 
پرونده مانوئل ژوزه در حال  بررسی است و ما هم تمام 
تلاشمان را انجام می دهیم تا کمترین آسیب به باشگاه 

وارد شود.
 * پس از این که رای دادگاه صادر شود، قاعدتا 
مبلغی  پرداخت  به  محکوم  پرسپولیس  باشگاه 
شاید  که  پول  این  تامین  برای  آیا  شد،  خواهد 

سنگین هم باشد، فکری کرده اید؟
 با توجه به شرایطی که باشگاه دارد ما درآمدی به 
جز سامانه هواداری نداریم. به همین دلیل تا به امروز با 
کمک این هواداران تمام هزینه های جاری تیم را پرداخت 
کرده ایم و امیدواریم که آنها با ورود به موقع به این سامانه 
ما را در تامین این پول کمک کنند تا تهدیدی متوجه 

باشگاه پرسپولیس نشود.
 * روز شنبه آقای اسدی در مصاحبه ای که با 

پرسپولیس  که  کردند  عنوان  داشتند  رسانه ها 
یازده پرونده در فیفا دارد. جدیدا رایی به باشگاه 

پرسپولیس ارسال نشده است؟
 چرا. به تازگی هم با مشکلات بازیکنان سابق روبرو 
هستیم. روز گذشته  برای پرونده پرویچ رای صادر شد 
و به باشگاه آمد و ما محکوم به پرداخت ۴۰ هزار دلار 
شدیم که اگر این پول را پرداخت نکنیم باشگاه متوجه 
محرومیت هایی خواهد شد. متاسفانه در حال  حاضر 
مشکلات مالی داریم و در پرداخت هزینه های جاری با 
مشکل مواجه هستیم،  ولی تلاش می کنیم که این پول را 

پرداخت کنیم تا محرومیتی متوجه باشگاه نشود.
 * یعنی تنها درآمد باشگاه پرسپولیس این روزها 

سامانه هواداری است؟
 بله. فقط از سامانه هواداری درآمد داریم. متاسفانه 
درآمدی تا به حال از تبلیغات محیطی نداشته ایم و از 
بلیت فروشی هم یک ریال به ما نمی دهند. با وجود این 
که آقای مهدی تاج بارها و بارها دستور موکد داده اند که 
بلیت فروشی به باشگاه واگذار شود، اما به خاطر قراردادی 
که با یک شرکت وجود دارد اجازه نمی دهند که خودمان 
بلیت فروشی کنیم و به همین خاطر ریالی به ما نمی رسد. 
باشگاه هم یک شرکت دولتی محسوب می شود، اما دولت 
هم کمکی به ما نمی کند. امیدوارم که مسئولان بالا 
دستی هر چه  زودتر به این مشکلات ما برسند و ما را 

کمک کنند.
 * در مورد جدایی بازیکنان اوکراینی مباحث 
زیادی مطرح شد. خیلی ها نگران هستند که در 
آینده این بازیکنان هم شکایت کنند و مشکلاتی 

را برای باشگاه به وجود بیاورند.
 زمانی که قصد داشتیم قرارداد این بازیکنان را فسخ 
کنیم یک فرایند را طی کردیم و با بررسی هایی که واحد 
حقوقی باشگاه انجام داد به طور کامل قرارداد این بازیکنان 
را فسخ کردیم تا آنها دیگر در آینده نتوانند شکایتی 
کنند. مطمئن باشید که این بازیکنان اوکراینی در آینده 
نمی توانند مشکلی برای باشگاه ایجاد کنند. ما قرارداد آنها 

را به صورت قانونی فسخ کرده ایم.
 * یکی از رسانه های عربستانی خبری را منتشر 
کرد مبنی بر این که باشگاه پرسپولیس در قبال 
دریافت ۲۵۰ میلیون تومان بلیت های دیدار تیمش 
برابر الهلال را به یک شیخ عمانی فروخته است. 

این خبر را تایید می کنید؟
 این خبر کذب است. چرا باید چنین کاری را کنیم؟ 
ما در عمان کارهای اجرایی فروش بلیت را به یک ایرانی 
دادیم تا بلیت ها را به ایرانیان مقیم این کشور بفروشد. آن 
فرد هم ایرانی است و ما هم قرار نیست که ۲۵۰ میلیون 

تومان بگیریم.

دوشنبه -دوم ا سفند ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4224

 استقلال خوزستان-الفتح عربستان

جدال بحران زده های کم نام ونشان

تیم های استقلال خوزستان و الفتح عربستان در عمان به مصاف هم می روند.
تیم های استقلال خوزستان و الفتح عربستان روز دوشنبه از ساعت ۱۴:۳۰ در ورزشگاه 
سلطان قابوس عمان چارچوب مرحله گروهی رقابت های لیگ قهرمانان آسیا به مصاف 
هم می روند. استقلال خوزستان قرار است برای اولین بار در رقابت های لیگ قهرمانان 
حاضر شود. این تیم سال گذشته با قهرمانی در لیگ برتر جواز حضور در رقابت های لیگ 

قهرمانان را کسب کرد.
* الفتح عربستان تیمی کم نام و نشان در فوتبال عربستان به  حساب می آید این تیم 
فقط یک بار در فصل ۲۰۱۲ و ۲۰۱۳ توانست در رقابت های لیگ حرفه ای عربستان 
قهرمان شود اما فصل بعد در رقابت های لیگ قهرمانان در همان مرحله  گروهی حذف 

شد.
* تیم الفتح در حال حاضر ۴ بازیکن خارجی در ترکیب خود دارد. کادر بازیکن دورگه 
و تونسی - فرانسوی تیم الفتح است که قیمتی در حدود ۵۰۰هزار یورو دارد. دیگر بازیکن 
خارجی تیم الفتح ساندرو مانوئل است که در خط دفاع بازی می کند و برزیلی است.  نفر 
بعدی اوکرا نام دارد شماره ۱۰ پرتغالی تیم الفتح که یک و نیم میلیون یورو ارزش اوست 
و شماره ۱۰ این تیم را برتن می کند در  نهایت ناتان جونیور مهاجم ۲۷ ساله و برزیلی 

تیم الفتح است که شماره ۹ را بر تن می کند.

* الباقی بازیکنان تیم الفتح عربستانی هستند.
* تیم الفتح عربستان پیش از رویارویی با استقلال خوزستان در مرحله پلی آف شرکت 

کرد و با شکست رقیب ازبکستانی خود راهی مرحله گروهی شد.
* مشکلات مالی استقلال خوزستان در این فصل باعث شد تا مسوولان این تیم چند 

بار تهدید به کناره گیری از لیگ قهرمانان آسیا کنند اما در نهایت این اتفاق رخ نداد.
* کاروان تیم استقلال خوزستان روز جمعه وارد عمان شد و این تیم چند جلسه تمرین 

در زمین شماره ۲ پیش از جدال با الفتح انجام داد.
* سرمربی تیم الفتح عربستان کسی نیست جز فتحی الجبال سرمریی اهل تونس که 
یک بار حدفاصل سال های ۲۰۰۸ و ۲۰۱۴ هدایت این تیم را برعهده داشت و توانست 
الفتح را به لیگ حرفه ای عربستان برساند.این سرمربی ۵۳ سال سن دارد و پیش از این 

در تیم های نجران ، عجمان و الشباب فعالیت داشته است.
* تیم الفتح در حال حاضر با کسب ۱۵ امتیاز از ۱۹ بازی در لیگ ۱۴ تیمی عربستان در 
رده سیزدهم قرار دارد و وضعیت بسیار بدی را پشت سر می گذارد این در حالی است که 

استقلال خوزستان با کسب ۲۹ امتیاز در رده هشتم لیگ برتر ایران قرار دارد.
* دیگر دیدار این گروه بین دو تیم لخویای قطر و الجزیره امارات برگزار می شود. دو 

تیمی که به نظر می رسد از شانس بیشتری برای صعود از این گروه برخوردار است.

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۱ دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه 
۴ اجرای احکام مدنی قم به شماره ۴/۹۵ج/۱۲۸۲ ثبت گردیده لها خانم حوریه 
جباری تیمورآبادی شرکت سرکه سازی اصیل تاکستان محکوم علیه محکوم است 
به پرداخت مبلغ /۵۲/۲۶۷/۵۱۲ ریال در حق محکوم لها و مبلغ /۵۰۰/۰۰۰ ریال به 
عنوان نیم عشر دولتی در حق صندوق دولت ، محکوم لها در قبال طلب خود اموال 

منقول معرفی کرده است که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است
و با راهنمایی خواهان در کیلومتر ۲۵ جاده قم - تهران شهرک شکوهیه - خیابان 
شهید بروجردی- کوچه ۵ پلاک ۲۱۴ در داخل شرکت و با حضور آقای زرنوش 
مدیریت شرکت بازدید و بررسی به عمل آمد. قیمت پایه از طریق مزایده به شرح 

ذیل اعلام می گردد.
۱- یکدستگاه کولر گازی جنرال - دو تیکه و نصب به دیوار دفتر - حدود ۳۲ هزار 

)۳۲۰۰۰( - قیمت مبلغ -/۱۱۰۰۰۰۰۰ ریال
۲- یکدستگاه آب سردکن دو شیره - به رنگ کرم مارک NObeL  - دست دوم 

به مبلغ 
-/۲۵۰۰۰۰۰ ریال

۳- یکدستگاه پرینتر مشکی رنگ مارک HP و تعداد دو عدد مانیتور رو میزی 
مارک SAMSUNG و یک کیس- همگی دست دوم و به صورت سالم جمعا به 

مبلغ : -/۶۵۰۰۰۰۰ ریال
ابعاد ۱/۲۰  به  حدودا  و  برقی   - ها  کارتن  درب  زن  چسب  یکدستگاه   -۴

*۱/۸۰*۱/۳۰ به همراه متعلقات مربوطه به مبلغ: -/۳۲۰۰۰۰۰۰ ریال
۵- یکدستگاه پرس مخصوص بستن و پلمپ کردن درب به همراه متعلقات 

مربوطه مدل SC به مبلغ:
-/۲۲۰۰۰۰۰۰ ریال

_ جمع کل اموال فوق الذکر مبلغ -/۷۴۰۰۰۰۰۰ ریال برآورد می گردد.
،مقرر گردیده مورد فوق الذکر درتاریخ ۹۵/۱۲/۲۲ ساعت ۹/۰۰الی ۰۹/۳۰صبح 
به آدرس قم ،خ ساحلی،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام 
مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.لذا افرادی که قصد بازدید 
از مورد مزایده را دارند می توانند درمدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا 
از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه 
از مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می 
گردد.برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن 
ظرف یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی 

درج می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
 دادورز اجرای احکام دادگستری شهرستان قم- رضا زارعی       



5 علمی و سلامت 

۱۱ باور رایج درباره بهداشت مو

آیا استرس موها را سفید می کند؟

دکتر محمدعلی نیلفروش زاده

 آیا استرس موها را سفید می کند؟ آیا با کندن موهای سفید، بر تعداد آنها افزوده می شود؟ 
در این مقاله به چند باور رایج در مورد بهداشت مو و درست یا غلط بودن آنها اشاره می شود.

باور نادرست است. میزان استرس روزبه روز در حال افزایش است اما میزان افرادی که در 
۵۰ سالگی موهایشان سفید می شود، بیشتر از قبل نشده چون سفید شدن مو صرفاً مسئله 
ژنتیکی است. افزایش سن، ژنتیک و بسیاری از عوامل محیطی در نهایت باعث سفید شدن 
موها می شوند. اگر نگاهی به سن سفید شدن موها در خانواده بیندازید، می توانید در نهایت 
حدس بزنید موهای شما چه زمانی سفید خواهند شد. باورهای درست و نادرست بسیاری 
در مورد موی سفید وجود دارد. برخی می گویند موی سفید نشانه خرد و عقل است و برخی 
دیگر آن را نشانه نزدیک شدن فرد به مرگ می دانند.در اینجا شما را با دلایل سفید شدن مو 
آشنا می کنیم. دلیل رنگی بودن مو وجود ملانین است. سلول های رنگ دانه ای مو برای ساخت 
ملانین به آنزیم های خاصی نیاز دارند و بر اساس تفاوت آنزیم های شرکت کننده، ۲ نوع ملانین 
تولید می کنند؛ یوملانین مسئول رنگ قهوه ای روشن تا سیاه تیره و فائوملانین مسئول رنگ زرد 
بلوند تا قرمز تیره، اما سفید شدن مو، هیچ ربطی به نوع ملانین موجود در بدن ما یا به عبارتی 
تیره یا روشن بودن موهایمان ندارد. این اتفاق برای همه افراد می افتد. موی مردان حدود ۳۰ 
سالگی و موی زنان حدود ۳۵ سالگی سفید می شود. ملانوسیت ها هر ۱۰ سال،۱۰ - ۲۰ درصد 
از ظرفیت تولید رنگ خود را از دست می دهند. اگرچه چگونگی از دست دادن این رنگ دانه ها 
دقیقاً مشخص نیست، اما می دانیم در نخستین مراحل سفید شدن مو، ملانوسیت ها هنوز 
به صورت غیرفعال وجود دارند.  بدن هر فردی تا زمانی خاص ملانین تولید می کند. به همین 
دلیل ممکن است فردی در ۲۵ سالگی موهایش به دلیل تولید نشدن ملانین سفید شود و 

برعکس فرد دیگری در ۵۰ سالگی همچنان موهای سیاهی داشته باشد.
وقتی موی سفیدی را می کنید، ۷ موی دیگر سفید می شود!

این باور نادرست است. تاکنون از نظر علمی به اثبات نرسیده که کندن یک موی سفید 
باعث سفید شدن بقیه موها می شود. به نظر می رسد کمبود تولید ملانین به مرور عامل رویش 

تدریجی موهای سفید است.
موهای سفید سریع تر رشد می کنند

این باور تا حدودی درست است. تحقیقات علمی ضدونقیضی در این باره وجود دارد، 
درحالی که برخی بررسی ها نشان داده سرعت رشد موهای سفید بیش از موهای رنگی است، 
برخی دیگر به اثبات رسانده سرعت رشد موها تفاوتی ندارد و فازهای رشد مو در موهای سفید 

و رنگی یکسان است.
استرس باعث سفیدی مو می شود!

این باور نادرست است. در جامعه کنونی میزان استرس روزبه روز در حال افزایش است، اما 
بررسی های علمی ثابت کرده در مقایسه با قبل، میزان افرادی که در ۵۰ سالگی موهایشان 
سفید می شود، بیش از دوران قبل نشده است. سفید شدن مو مسئله ای ژنتیکی است و 

ارتباطی به مسائل خلقی و روانی ندارد.
موهای سفید از موهای رنگی قوی ترند

این باور تا حدودی درست است. از نظر علمی به اثبات نرسیده با سفید شدن مو قطر آن 
بیشتر می شود اما این موضوع درست است که انعکاس نور، موی سفید را پرپشت تر و تار آن 

را قطورتر نشان می دهد.البته در برخی افراد نیز دیده شده موهای سفید در مقایسه با موهای 
قبلشان سالم تر و میزان سستی آن کمتر است.

موهای سفید در واقع خاکستری اند
این باور نادرست است. ترکیب موی سیاه کنار سفید این توهم را در بینایی ایجاد می کند. 

موهای سفید در واقع موهای زرد هستند.
موی انسان بدون کراتین و ملانین زردرنگ است اما با توجه به جنس مو این زردی می تواند 

روشن تر شود و به سفیدی گرایش پیدا کند یا مو زردتر و شبیه موی بلوند شود.
کمبود ویتامین B باعث سفیدی مو می شود

این باور درست است. اگر کمتر از ۳۵ سال دارید و تعداد زیادی از موهای شما سفید شده 
به احتمال زیاد دچار کمبود ویتامین B و اسید پانتوتنیک هستید. بهتر است از منابع ویتامین

B بیشتر استفاده و مکمل آن را دریافت کنید تا از سفید شدن بیشتر موها پیشگیری شود.
مصرف دخانیات مو را سفید می کند

این باور تا حدودی درست است. مصرف دخانیات پر از ضرر است و هیچ منفعتی برای بدن 
ندارد. گرچه سفید شدن مو ژنتیکی و ارثی است اما برخی تحقیقات نشان داده مصرف دخانیات 

می تواند باعث پیری زودرس و سفید شدن پیش از موعد موها شود.
موهای سفید را نمی توان با رنگ پوشش داد

این باور نادرست است. غیر از رنگ های شیمیایی برخی گیاهان دارویی و حنا هم می توانند 
موهای سفید را پوشش دهند.

موهای سفید می توانند مجدداً به رنگ قبل بازگردند
این باور نادرست است. تاکنون از نظر علمی به اثبات نرسیده موی سفید بتواند بدون مصرف 

دارو، یک رژیم غذایی خاص یا رنگ کردن مو به رنگ قبل خود باز گردد.
زمانی که مویی سفید شد، در حالت طبیعی به رنگ قبل از خود باز نمی گردد.

به دنبال یک حادثه وحشتناک موها سفید می شود!
این باور نادرست است. استرس و یک اتفاق وحشتناک نمی تواند باعث سفید شدن یکشبه 

موها شود اما در درازمدت می تواند باعث پیری زودرس و سفیدی پیش از موعد موها شود.
آفتاب موها را سفید می کند. آفتاب می تواند باعث روشن شدن مو و تغییر رنگ قهوه ای روشن 
یا سرخ شدن مو شود اما تاکنون هیچ تحقیقی نشان نداده اشعه فرابنفش می تواند باعث پیری 

مو و بروز موهای سفید شود.
*متخصص پوست، مو و زیبایی

زمستان امسال هم رو به پایان است. اما آخرین ماهش برای ما ایرانی ها یعنی تکاپو و جنب 
و جوش زیاد. بهتر است این ماه آخر باک ویتامین و مواد معدنی تان را پر کنید تا با انرژی 

مضاعف به استقبال بهار بروید. 
فاطمه مهدی پور _ بخش تغذیه و آشپزی تبیان

مصرف میوه ها و سبزیجات جزو بهترین و طبیعی ترین روش ها برای افزایش انرژی و 
ویتامین بدن است. با ما باشید تا با میوه ها و سبزیجات مناسب این ماه بیشتر آشنا شوید.

کلم ها و به خصوص بروکلی
بروکلی کم کالری )هر ۱۰۰ گرم کلم بروکلی فقط ۲۷ کالری دارد( است اما تا دلتان بخواهد 
فیبر دارد. به همین دلیل هضم آن انرژی زیادی می طلبد و باعث کاهش وزن می شود. علاوه 
بر این گل کلم نیز فیبر زیاد و کالری کمی دارد. بدون شک مصرف زیاد این مواد غذایی برای 

خیلی ها سخت است چون نفاخ هستند. اگر مصرف این کلم ها را به صورت بخارپز شده و بدون 
روغن دوست ندارید می توانید آنها را به صورت پوره در کنار غذا استفاده کنید.

هویج فرنگی
لیموترش قهرمان مرکبات است. مصرف آب لیموترش تازه به صورت ناشتا باعث تصفیه و 
پاکسازی عمقی بدن شده و تمام سموم را از جریان خون و کبد دفع می کند. لیموترش تقویت 
کننده بدن بوده و خواص ضدویروسی دارد. بنابراین بیماری های زمستانی را از شما دور می 
کند. هویج فرنگی نوعی هویج سفید است. کالری کمی دارد، اندکی شیرین است و در عین 
حال یک ماده غذایی سالم و مفید محسوب می شود. می توانید از این هویج برای تهیه پوره یا 
گراتن استفاده کنید.  هر ۱۰۰ گرم از این ماده غذایی ۷۰ کالری دارد و سرشار از خواص آنتی 
اکسیدانی است. بنابراین به کاهش خطر ابتلا به سرطان کمک می کند. توجه داشته باشید که 

کودکان به مصرف این نوع هویج اشتیاق بیشتری نشان می دهند.
شلغم شیرازی

سیب زمینی ترشی یا شلغم شیرازی از آن سبزیجات غده ای است که ظاهر چندان زیبایی 
ندارد اما برای افرادی که از دیابت رنج می برند مفید است. چون حاوی انسولین است که تأثیری 
روی قند خون ندارد. شلغم شیرازی سرشار از منیزیم، کلسیم و پتاسیم و همچنین ویتامین 

های گروه B است.
ماش

ماش حاوی خواص متعددی است. این ماده غذایی منبع خوب ویتامین C است و به دلیل 
دارا بودن ویتامین B۹ برای مقابله با استرس مؤثر است. چون این ویتامین روی دستگاه عصبی 
تأثیر می گذارد. مصرف ماش همچنین به داشتن خوابی راحت تر کمک می کند. ماش سرشار 
از فیبر است و به این ترتیب به رفع یبوست و همچنین کنترل وزن کمک می کند. چون به 

سرعت باعث سیری می شود و کالری اندکی دارد.
تره فرنگی

تره فرنگی بدون شک یکی از معروف ترین های زمستان است. بخارپز کردن آن با سس سرکه 
و روغن زیتون یا استفاده از آن در ترکیب سوپ با اسفناج و هویج برای بدن بسیار مفید است. 
تره فرنگی سرشار از مواد معدنی است که سلامتی را ارتقا می دهند. این سبزی پرخاصیت برای 

کبد، کلیه ها و سلامت روحی مفید است و باعث خوش خلقی می شود.
سیب

سیب، میوه ای برای تمام فصول است. این میوه ترش و شیرین و آبدار انواع مختلفی دارد اما 
در هر حال سرشار از انواع ویتامین هستند. سیب کم کالری، سیرکننده و خوشمزه است که به 
روش های مختلفی می تواند مصرف شود. این میوه حاوی فیبرهای ارزشمندی است که نباید 

از آنها غافل باشید. توصیه می کنیم روزانه حتماً یک عدد سیب میل کنید.
کیوی

کیوی را صبح و برای صبحانه میل کنید. چون بمب انرژی است. رنگ آن جلوه خوبی به 
سالاد میوه می دهد. این میوه بدنتان را در برابر بیماری های زمستانی بیمه می کند. چون 
سرشار از ویتامین C است. میزان بالای ویتامین E موجود در دانه های ریز سیاه کیوی خواص 

آنتی اکسیدانی آن را بالا برده و با پیری سلولی مقابله می کند.
لیموترش

لیموترش قهرمان مرکبات است. مصرف آب لیموترش تازه به صورت ناشتا باعث تصفیه و 
پاکسازی عمقی بدن شده و تمام سموم را از جریان خون و کبد دفع می کند. لیموترش تقویت 
کننده بدن بوده و خواص ضدویروسی دارد. بنابراین بیماری های زمستانی را از شما دور می 

کند. توصیه می کنیم در صرف غذا یا تهیه آنها به میزان زیادی از لیموترش استفاده کنید.
گریپ فروت

گریپ فروت شهرت زیادی در خصوص گوشت زرد و صورتی دارد. ترش است و تا حدودی 
تلخ. اما می توانید آن را با اندکی شکر به عنوان پیش غذا یا دسر میل کنید. این ماده غذایی 
طعم سالادها را بهتر می کند. یادتان باشد که گریپ فروت منبع ویتامین C است و خواص 
درمانی دارد. این ماده غذایی باعث کاهش میزان کلسترول خون شده و سیستم ایمنی بدن 
را تقویت می کند. البته اگر داروی خاصی مصرف می کنید در مصرف گریپ فروت احتیاط 
کنید. چون ممکن است تأثیر دارو را از بین ببرد. در این زمینه بهتر است ابتدا نظر پزشکتان 

را جویا شوید.
نارنگی

نارنگی یک از آن دست میوه های پرمصرف است. چون به سادگی پوست کنده می شود 
و می توان آن را همه جا برد. نارنگی میوه ای آبدار و شیرین است و بخصوص برای کودکان 
مفید است. میزان بالای ویتامین C موجود در این میوه برای مقابله با بیماری ها مفید 
است. توصیه می شود در ماه اسفند برای افزایش انرژی و ویتامین بدنتان نارنگی بیشتری 

مصرف کنید.

توصیه هایی برای بیماران مبتلا به اسهال 
اسهال عارضه ای است که به دنبال یک اختلال زمینه ای ایجاد می شود . بنابراین 
اولین اقدام مراجعه به پزشک برای تشخیص دقیق علت اسهال است، تا بر اساس آن 
درمان مناسبی صورت گیرد. از آنجایی که در اسهال غذا با سرعت غیر طبیعی از روده 
عبور می کند در نتیجه فرصتی برای جذب آب و هضم و جذب کامل مواد غذایی 
وجود ندارد . بنابراین سبب تخلیه مکرر مدفوع آبکی و از دست دادن مقادیر زیادی 

آب و املاح می گردد.
توصیه های غذایی:

۱. مکمل های ویتامین بخصوص  ویتامین ث و ب ۱ )ویتامین های محلول در 
چربی در موارد اسهال چرب( املاح از جمله آهن بخصوص در اسهال خونی، روی، 

منیزیم و کلسیم سبب بهبود وضعیت سوخت و ساز بدن می شود.
۲. استفاده از کره حیوانی، روغن نارگیل و روغن هسته خرما در دوره اسهال 
مخصوصاً اسهال چرب می تواند تا حدود زیادی جهت تأمین انرژی کمک کند و بهتر 
است این نوع چربی همراه سایر مواد غذایی مصرف شود تا جذب بهتری داشته باشد.

۳. از آنجا که در بیماری التهابی و عفونی روده، فعالیت دی ساکاریدازها و مکانیسم 
های انتقالی کاهش می یابد، ممکن است به محدود کردن قندها )مخصوصاً در 

کودکان( نیاز شود.
۴. مصرف غذاها یا مکمل های حاوی پره بیوتیک ها مانند پکتین، فروکتوز، 
الیگوساکاریدها، اینولین، جوی دو سر، موز و کاسنی با حفظ باکتری های مفید کولون 

به کنترل و درمان اسهال کمک می کند.
۵. اسیدهای چرب کوتاه زنجیر )SCFA( در مقادیر فیزیولوژیک، سوبسترای سلول 
های کولون بوده، جذب مایعات و نمک ها را تسهیل و به تنظیم تحرک دستگاه 

گوارش کمک می کنند.
۶. مواد فیبری و برخی از انواع غذاهای پره بیوتیکی نیز موجب کند شدن تخلیه 

معده، کاهش سرعت انتقال در لوله گوارش و نگه داری آب می شوند.
۷. مصرف برخی از انواع پروبیوتیک ها )همراه یا بدون پره بیوتیک ها(، تا حدی در 
بهبود اسهال مرتبط با آنتی بیوتیک )AAD(، اسهال هنگام مسافرت، رشد بیش از حد 

باکتری و برخی از انواع اسهال کودکان مؤثر می باشد.
۸. از دست رفتن پتاسیم، می تواند موجب تغییر تحرک روده، تحریک بی اشتهایی 

و در نتیجه اختلال در روده شود.
۹. در برخی از موارد اسهال عفونی، از دست رفتن آهن به دنبال خونریزی گوارشی 

می تواند موجب کم خونی گردد.
۱۰. با آغاز روند بهبود اسهال، اضافه کردن مقدار بیشتری فیبر به رژیم غذایی می 
تواند موجب بازیابی عملکرد طبیعی مخاط، افزایش جذب آب و الکترولیت ها و 

افزایش قوام مدفوع شود.
۱۱. از آنجا که برای بازیابی عملکرد طبیعی دستگاه گوارش، نیاز به وجود غذا در لوله 
گوارش می باشد، تغذیه به موقع بعد از رهیدراسیون )دریافت آب( می تواند موجب 

کاهش برون ده مدفوع و طول مدت بیماری شود.

نشانه های عفونت کلیه 
عفونت های کلیه به واسطه باکتری هایی که ابتدا در مثانه حضور دارند و عفونت 
دستگاه ادراری پایینی، مانند عفونت مثانه را ایجاد می کنند، شکل می گیرند. در 
صورت بقای باکتری ها، این امکان وجود دارد که آنها به قسمت های بالایی وارد شده 

و موجب عفونت کلیه شوند.  
به گزارش عصر ایران به نقل از "سلف"، عفونت های کلیه که در جامعه پزشکی به 
نام »پیلونفریت« شناخته می شوند، به واقع مشکل آفرین هستند. این یک عفونت 
اندامی جدی است و فرد مبتلا باید به خوبی به این شرایط رسیدگی کند. در شرایطی 
که عفونت های مثانه به واقع ناراحت کننده و آزار دهنده هستند، اما عفونت های 
کلیه می توانند حتی مرگبار باشند.  متاسفانه، عفونت های کلیه در نقاط مختلف 
جهان شایع هستند و یکی از رایج ترین بیماری های اورولوژی محسوب می شوند. در 
بانوان، عفونت های کلیه اغلب به واسطه عدم توجه به نشانه های عفونت های مثانه 
یا استفاده از درمان های خانگی مانند نوشیدن آب بیشتر، استفاده از مکمل ها، یا 
نوشیدن آب کرنبری رخ می دهند. در شرایطی که این اقدامات می توانند در تسکین 
نشانه های موثر باشند، اما موجب مرگ باکتری هایی عامل عفونت نمی شوند. مصرف 
آب کرنبری درمانی برای عفونت دستگاه ادراری نیست. اگرچه مصرف آن می تواند 
به پیشگیری از اسیدی شدن ادرار کمک کند، اما مرگ باکتری های عامل عفونت را 
موجب نمی شود.  از آنجایی که همه چیز به یکدیگر مرتبط است، عفونت های کلیه 
از نظر فنی عفونت های دستگاه ادراری هستند، اما نشانه های متفاوتی بین عفونت 
های مثانه و عفونت های کلیه وجود دارند.  عفونت های مثانه به طور کلی موجب یک 
احساس سوزش هنگام دفع ادرار، نیاز افزایش یافته به استفاده از دستشویی، و احتمال 
مشاهده خون در ادرار می شوند. اما عفونت های کلیه افزون بر این نشانه ها می توانند 
به درد در ناحیه کمر، جایی که کلیه ها قرار گرفته اند، تب، و لرز منجر شوند. اگر 
عفونت کلیه درمان نشود می تواند وارد خون شود و حتی مرگ فرد را در پی داشته 
باشد.  عامل کلیدی این است که نشانه های عفونت مثانه را جدی گرفته و هرچه 
سریع تر آنها را درمان کنید. اما اگر با نشانه های عفونت کلیه مواجه هستید، توصیه 
می شود هرچه سریع تر به پزشک متخصص مراجعه کنید. با توجه به شدت عفونت، 
مصرف آنتی بیوتیک برای بیمار تجویز خواهد شد.  همچنین، شما می توانید در وهله 
نخست بخشی از طرح کاهش خطر ابتلا به عفونت مثانه باشید. در همین راستا، 
مصرف منظم آب کرنبری ممکن است مفید باشد و همچنین به گفته کارشناسان، 
دفع ادرار پس از رابطه جنسی مهم است. پیش از رابطه جنسی نباید ادرار کنید و 
این کار را باید بعد از آن انجام دهید. از این طریق جریانی قوی شکل می گیرد که 
به حذف باکتری هایی که ممکن است طی رابطه جنسی بالا آمده باشند، کمک می 
کند.  مهم ترین نکته این است که از خوددرمانی عفونت دستگاه ادراری پرهیز کنید، 
زیرا ممکن است به وخیم تر شدن شرایط منجر شود و شما را در معرض خطر بیشتری 

برای ابتلا به عفونت کلیه قرار دهد.

کمبود آهن و نشانه های کم خونی 
کم خونی ناشی از فقر آهن بیماری است که در نتیجه کمبود گلبول های قرمز خون 
به علت تعداد کم سلول های خونی در بدن انسان شکل می گیرد. هنگامی که بدن 
به میزان کافی از آهن برخوردار نیست تا آن را به هموگلوبین تبدیل کند، گلبول های 
قرمز خون قادر به حمل خون اکسیژن دار به تمامی بافت های بدن نیستند، که این 

شرایط به بسیاری از عوارض دیگر منجر می شود.  
گیاهخواران و وگان ها در معرض خطر بیشتری برای ابتلا به فقر آهن قرار دارند زیرا 
از مصرف گوشت قرمز، بزرگترین منبع آهن، در رژیم غذایی خود پرهیز می کنند. 
اهداکنندگان خون، نیز در معرض ابتلا به این بیماری قرار دارند، و در این میان، بانوان 

به دلیل عامل بارداری و دوره های قاعدگی در معرض خطر بیشتری قرار دارند. 
نشانه های کم خونی ناشی از فقر آهن 

خستگی - اگر به میزان کافی می خوابید، اما همچنان احساس خستگی می کنید 
یا به طور مداوم ضعف عضلانی و سطوح پایین انرژی را برای مدت زمانی طولانی 

تجربه می کنید، ممکن است با کمبود آهن مواجه باشید. 
سرگیجه، سردرد، و سبکی سر به ویژه در زمان ایستادن - هنگامی که می 
ایستید، جریان اکسیژن به سمت مغز دچار اختلال می شود و این شرایط می تواند 

موجب سردرد، سرگیجه و حتی غش شود. 
تنگی نفس - اگر در انجام یک فعالیت بدنی ساده، مانند بالا رفتن از پله، به طور 
مرتب با تنگی نفس مواجه می شوید باید با یک پزشک مشورت کنید تا احتمال کم 

خونی ناشی از فقر آهن مورد بررسی قرار بگیرد. 
عفونت های مکرر - اگر بهبود زخم های شما بیش از اندازه طول می کشد یا 
بریدگی ها به راحتی عفونی می شوند، ممکن است با سطوح پایین هموگلوبین مواجه 

باشید و نیازمند دریافت آهن بیشتر از رژیم غذایی خود باشید. 
سردی دست ها و پاها - اگر دست ها و پاهای شما همواره سرد هستند، ممکن 

است با مشکلاتی درباره سطوح پایین آهن در بدن خود مواجه باشید. 
ناخن های ضعیف و شکننده - اگر موها و ناخن های شما ضعیف و شکننده شده 
اند، ممکن است با کمبود آهن مواجه باشید و نیازمند دریافت هر چه بیشتر این ماده 

معدنی از غذا و مکمل ها باشید. 
ضربان قلب افزایش یافته - اگر احساس می کنید به تپش قلب مبتلا شده اید، 

ممکن است نیازمند بررسی سطوح آهن بدن خود باشید. 
هوس های غذایی غیر معمول - اگر هوس های غذایی عجیب و غریب برای مواد غیر 
غذایی، مانند گچ یا خاک، را تجربه می کنید، ممکن است کمبود آهن داشته باشید. 
سندرم پای بی قرار - اگر با احساس ناراحت کننده و سوزن سوزن شدن در 
پاهای خود مواجه هستید که از بین نمی رود باید به پزشک مراجعه کنید تا علت 

دقیق آن مشخص شود. 
درد سینه - درد سینه یکی از نشانه های بالقوه کم خونی است، اما همچنین می 

تواند نشانه ای از دیگر مشکلات سلامت جدی مانند ایست قلبی نیز باشد. 
برای افزایش سطوح آهن بدن چه کارهای می توان انجام داد؟ 

گوشت قرمز، ماهی، تخم مرغ، سبزیجات برگدار، غلات، نان و شیر مصرف کنید. 
از مکمل های آهن استفاده کنید. 

هر چه سریع تر به پزشک مراجعه کرده و با وی مشورت کنید.
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بنابر گزارش های تازه، اپل برنامه دارد تا Apple TV جدیدی را به همراه پشتیبانی از 
محتوای ۴K به بازار عرضه کند.

احتمال دارد اپل نسل پنجم اپل تی وی را طی سال جاری میلادی به بازار عرضه کند 
که رنگ هایی شاداب تر را با خود به همراه می آورد.

بهبود رنگ ها، مطمئنا ارتباطی مستقیم با »دامنه داینامیک بالا« یا »HDR« دارد؛ 
قابلیتی که امروزه در بسیاری از تلویزیون های ۴K مورد استفاده قرار گرفته و محبوبیت 

زیادی دارد.
با توجه به گزارش هایی که قبلًا انتشار یافتند، اپل در ابتدا می خواست از ست تاپ 
باکس فعلی خود برای استریم زنده شبکه های تلویزیونی استفاده کند و بعدا در نظر 
داشت تا با قرار دادن کنترلر در جعبه دستگاه، با پلی استیشن سونی و اکس باکس 
مایکروسافت وارد رقابت شود؛ هرچند که این دستگاه با کنسول های خانگی گران قیمت 

دو کمپانی تفاوت های فراوان و فاحش دارد.
در مجموع، اپل برنامه هایی بزرگ و جاه طلبانه برای ست تاپ باکس اپل تی وی 
داشته است، اما این برنامه ها هیچگاه قادر به فراهم آوری حاشیه سود مد نظر اپل نبودند. 
گفتنی است که اپل اخیرا تیموتی توئردهال، مدیر پیشین واحد Fire TV آمازون را نیز 
به استخدام خود در آورده و از این جهت، بعید نیست که کماکان به دنبال عرضه نسلی 

دیگر از اپل تی وی باشد.

اپل در تلاش برای ایجاد انقلاب 
در تکنولوژی تلویزیون

پژوهشگران دانشگاه مازندران با همکاری دانشگاه 
نوشیروان بابل با بهره گیری از فناوری نانو، نانوسیمانی 
تولید کردند که می توان از آن در تعمیر و ترمیم بناهای 
ساختمانی آسیب دیده از جمله پل ها،  سدها و چاه های 

نفت استفاده کرد.
سیمان ماده ای است که قابلیت چسباندن ذرات 
به یکدیگر و به وجود آوردن جسم یکپارچه از ذرات 
متشکل شده را دارد. سیمان معمولی از ترکیب مصالح 
آهکی، رس، سیلیس و اکسیدهای معدنی در دمای 
۱۴۰۰ تا ۱۵۰۰ درجه سانتی گراد ساخته می شود. مواد 
سیمانی ذاتاً ترد و شکننده هستند و مقاومت کششی 
و خمشی پایینی دارند. با این وجود رفتار فیزیکی و 
شیمیایی محصولات هیدراته به  گونه ای است که آنها را 
برای اصلاح ساختار در ابعاد نانو مناسب می کند. فناوری 
نانو تحول مهمی در ساخت نسل جدید مواد سیمانی 

تقویت شده ایجاد کرده است.
در این راستا محققان دانشگاه مازندران مطالعاتی را 

اجرایی کردند.
پروفسور علی بهاری از محققان این طرح و عضو 
هیات علمی دانشگاه مازندران هدف از این پژوهش را 
تقویت سیمان به وسیله  نانولوله های کربنی عنوان کرد 
و گفت: از میان همه  مواد موجود در مقیاس نانو که 
به عنوان فاز تقویت کننده مورد استفاده قرار می گیرند و 
قابلیت اضافه شدن به مواد سیمانی را دارند، نانولوله های 
کربنی در سال های اخیر توجه ویژه ای را به خود جلب 
کرده اند. وی با تاکید بر اینکه در این پژوهش پودر 
نانوکامپوزیتی سیمان/نانولوله های کربنی تولیدشده از 
منظرهای متفاوت مورد بررسی قرار گرفته است، اضافه 
کرد: علاوه بر آن با بازطراحی کارخانه های تولید سیمان 
فرایند  در  تولیدشده  گلخانه ای  گازهای  از  می توان 

تولید سیمان، به عنوان یک منبع اولیه  کربنی در تولید 
نانولوله های کربنی بهره برد که خود کمکی در کاهش 

اثرات گلخانه ای است. 
وی در خصوص ویژگی های منحصربه فرد این سیمان 
تقویت شده اظهار کرد: افزودن نانولوله های کربنی به 
ترکیب سیمان موجب افزایش عمر و دوام مواد سیمانی 

و همچنین کاهش مصرف سیمان می شود.
 بهاری یادآور شد: نانولوله های کربنی در مقایسه 
با افزودنی های فیبری در مقیاس های میلی و میکرو 
دارای مزایای بیشتری ازجمله مقاومت و مدول بالاتر، 
رسانایی الکتریکی و گرمایی بسیار بالا، سطح ویژه و 
نسبت طول به قطر بسیار بالا هستند. این خصوصیات 
موجب می شود نانولوله های کربنی برهمکنش مؤثرتری 
با ماده  زمینه  سیمانی داشته باشند و ترک ها به نحو 

مطلوب تری مهار شوند. 
این عضو هیات علمی دانشگاه مازندران خاطرنشان 
کرد: در طرح حاضر پس از سنتز پودر نانوکامپوزیتی 
سیمان/نانولوله های کربنی به روش رسوب شیمیایی 
بخار، پارامترهای مؤثر بر سنتز شناسایی و شرایط 
بهینه  تولید تعیین شد. سپس نمونه های خمیر و 
ملات نانوکامپوزیت جهت مطالعه  ریزساختاری، خواص 

فیزیکی و مکانیکی تهیه شد. 
از  ناشی  تغییرات  مطالعات  این  در  گفته وی،  به 
حضور نانولوله های کربنی بر خواص مکانیکی و مقاومت 

الکتریکی مورد ارزیابی قرار گرفت.
به دست آمده  نتایج  محقق،  این  گفته های  طبق   
نشان داده است که حضور نانولوله های کربنی با تقویت 
تأثیرگذاری  بسیار  نقش  کامپوزیتی  میکروساختار 
در بهبود مقاومت های فشاری و خمشی نمونه های 

نانوکامپوزیتی داشته است.

تولید نانوسیمانی برای تعمیر پل ها و سدها در کشور

گرم شدن کره زمین باعث کاهش میزان برف در کوه ها شده و لذا فعال نگهداشتن 
پیست های اسکی بدون استفاده از ماشین های برفساز ممکن نیست.

 اما این دستگاه های برفساز مصنوعی گران قیمت بوده و سوخت زیادی مصرف می 
کنند و لذا خود یکی از عوامل تسریع فرایند گرم شدن کره زمین هستند. محققان 
نروژی برای کاهش این مشکلات در تلاش برای ساخت ماشین برفساز بهتری هستند.

دستگاه جدید که با کمک مالی ۳۰۰ هزار دلاری وزارت فرهنگ نروژ در دانشگاه علم 
و فناوری نروژ ساخته شده، تنها به پاشیدن آب به هوای سرد اکتفا نکرده و این آب را با 
پروتئینی ترکیب می کند که از یک باکتری خاص به دست آمده است. مزیت استفاده 
از این روش امکان تشکیل برف در دمایی بالاتر از صفر درجه است. محققان با ترکیب 
این روش با روش مورد استفاده در یخچال ها و فریزرهای خانگی برای تولید سرما، راهی 
جدید برای تولید برف در هوای گرمتر یافته اند که در قالب آن گرمای محیط بیرون به 
داخل دستگاه کشیده شده و هوای سرد تولید می شود و از این هوا می توان برای تولید 
برف استفاده کرد. این روش نه تنها منجر به مصرف انرژی کمتری می شود، بلکه به 
جای تلف شدن گرمای دریافتی از هوای بیرون آن را برای گرم کردن ساختمان ها به کار 
می گیرد. لذا برای اولین بار برفسازی تولید شده که می تواند ساختمان های موجود در 
یک پیست اسکی را هم بدون هزینه اضافی گرم کند.  محققان می گویند با استفاده از 
این روش می توان هر سال نزدیک به ۳۰۰ هزار تن برف که در پیست های اسکی نروژ 
مورد نیاز است، تولید کرد و این حجم از برف برای پوشاندن یک مسیر ۱۵۰ کیلومتری 

اسکی به پهنای هشت متر کافی است.

تولید ماشین برفسازی که خانه را هم گرم می کند

دانشمندان مشغول فعالیت در پروژه ای هستند تا بتوانند با استفاده از »مرغ های مادر 
جانشین« گونه های در حال انقراض پرندگان را دوباره به حیات برگردانند.

 برخی از گونه های اردک، مرغ مگس خوار و فاخته ها تخم خود را در لانه پرندگان 
دیگر می گذارند. به عبارت دیگر آنها  پرندگان دیگر را مجبور می کنند جوجه هایشان 

را به فرزندخواندگی قبول کنند.
دانشمندان معتقدند می توان با الهام از چنین روندی به حفظ گونه های درحال 
انقراض پرندگان کمک کرد. اما احتمالا فرایند فرزندخواندگی باید زودتر از مرحله تخم 
گذاری شروع کرد. به عبارت دیگر این فرایند باید طوری آغاز شود که پرندگان  تخم 

نمونه های درحال انقراض را در بدن خود پرورش دهند.
درهمین راستا دانشمندان دانشگاه ادینبرو اعلام کرده اند »مرغ های مادر جانشین« 
را پرورش داده اند. این مرغ ها نمی توانند جوجه های خود را پرورش دهند اما کاملا 

سالم هستند.

دکتر مایک مک گرو از موسسه روزالین در این دانشگاه می گوید: این مرغ ها 
نخستین گام در نگهداری و محافظت از پرندگان نایاب هستند. به این ترتیب می توان 

تنوع زیستی را برای نسل آینده نیز حفظ کرد.
 مک گرو و گروه همکارانش برای تولید مرغ هایی که بتوانند تخم پرندگان نایاب را 
پرورش دهند، از یکی از روش های اصلاح ژنتیک و ابزاری به نام TALEN استفاده 
کردند. دانشمندان بخشی از دی ان آ مرغ را که مربوط به باروری بود حذف کردند. ژن 
حذف شده DDX۴ نام دارد که به تولید »جرم سل اولیه« کمک می کند.   این سلول 

ها در ایجاد نطفه در بدن مرغ نقش مهمی دارند.
  ایده اصلی آن است که  باجلوگیری از عملیات تخم گذاری در مرغ ها »جرم سل 

اولیه« پرنده نایاب را در بدن مرغ وارد کنند.
 با وجود آنکه پرورش مرغ های مادر جایگزین انجام شده اما کاشت سلول ها در بدن 

آنها نیز  باید بررسی شود.

»مینیم« نام شلوار جدید همه کاره ای است که در 
برابر عرق و آب مقاوم است و هم برای استفاده روزمره و 

هم برای ورزش و تفریح کاربرد دارد.
 آنچه که این شلوار را از شلوارهای مشابه متمایز می 
کند استفاده از نوع خاصی از پارچه است که دارای سه 
لایه متمایز می باشد. لایه بیرونی این پارچه را یک 
ترکیب مصنوعی دارای قابلیت کشسانی بالا تشکیل 
داده که باعث می شود فرد در آن کاملا احساس راحتی 
کند، حتی اگر فعالیت هایی مانند کوهنوردی، دوچرخه 

سواری یا پیاده روی انجام دهد.
لایه وسطی این شلوار شامل یک غشای ضدآب 

است که جلوی نفوذ هر مایعی به داخل را می گیرد 
و لایه داخلی از پشم گوسفند و پلی استر مقاوم در 
برابر نفوذ گرد و خاک ساخته شده که بسیار نرم و 
لطیف است. استفاده از این پارچه سه لایه شلوار یاد 
شده را به یک پوشش بسیار مناسب برای بدن انسان 

مبدل می کند.
افرادی که  برای  این شلوار به خصوص  از  استفاده 
حوصله ندارند برای حضور در موقعیت های مختلف 
اداری، ورزشی، تفریحی و .. مرتبا شلوارهای مختلفی 
اواسط  بپوشند، عالی است. قیمت این شلوار که در 

تابستان روانه بازار می شود ۸۵ دلار است.

راه حل تازه دانشمندان برای جلوگیری از انقراض پرندگان

شلوار ضدآب همه کاره، با دوام و راحت از راه رسید



اجتماعی۶

رئیس پلیس راهوراستان قم اعلام کرد: 

 افزایش ۶ درصدی تلفات ناشی از سوانح 
رانندگی در قم 

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی قم گفت: میزان تفات ناشی از 
تصادف های رانندگی در استان از ابتدای سال جاری تا پایان دی ماه نسبت به مدت 

مشابه سال قبل ۶ درصد افزایش داشته است. 
سرهنگ احمد پور بافرانی شنبه شب در دویست و بیستمین جلسه رسمی شورای 
اسلامی شهر قم اظهار داشت: در این مدت ۷۴ فقره تصادف فوتی به وقوع پیوسته که 
به فوت ۷۵ تن منجر شده است.وی با بیان اینکه آمار تصادف ها معمولا در چهارم یا 
پنجم هر ماه از پزشکی قانونی احصا می شود، افزود: در بهمن ماه طبق اطلاع هایی 
که در دست داریم ۳ تن بر اثر تصادف جان خود را از دست دادند، که امیدواریم 
با آماری که چند روز دیگر از پزشکی قانونی دریافت می کنیم شاهد افزایش این 

تعداد نباشیم.
وی افزود: برغم کاهش آمار تصادف در حوزه درون شهری متاسفانه در حوزه برون 
شهری و پلیس راه با افزایش تصادف ها مواجه بودیم و در روزهای اخیر تصادف های 
ناگواری بویژه در محور قم - جعفریه زخ داد، که منجر به کشته شدن ۲ تن در یک 
روز شده و باید یک تدبیر و فکر اساسی در خصوص این محور خطرناک و پرحادثه 

استان صورت گیرد.
وی افزود: برغم افزایش تلفات حوادث رانندگی در مدت یاد شده حوادثی که منجر 
به جراحت و مصدومیت شده یک درصد کاهش داشته است.پور بافرانی با بیان این 
که ۸۵ درصد از فوتی های سوانح رانندگی پس از انتقال به بیمارستان و مراکز درمانی 
جان خود را از دست داده اند، افزود: این مساله زنگ خطر مهمی محسوب می شود 
و اگر اصلاحاتی لازم است، این موضوع باید پیگیری شود و بتازگی نیز در جلسه ای 
که در معاونت امور زیر بنایی وزارت کشور با حضور استانداری و پلیس راهور استان 
برگزار شد، حمایت از استان در بحث اختصاص اعتبار لازم برای مراکز درمانی مورد 

تاکید قرار گرفت.
وی با بیان این که عابران پیاده و راکبان موتورسیکلت ها بیشترین آمار تلفات سوانح 
رانندگی در قم را تشکیل می دهند گفت: ۳۵ درصد از تلفات تصادف ها در استان 
عابران پیاده هستند و در این میان بیشترین تعداد متعلق به افراد بالای ۶۰ سال است، 
چراکه نسبت به عبور از پل ها، زیر گذر ها و خط کشی خیابان ها توجهی ندارند.

رئیس پلیس راهور قم از معابری مانند بلوار الغدیر، بلوار حاج خدا کرم، خیابان شهید 
دل آذر، بلوار زائر و خیابان امام)ره( به عنوان حادثه خیز ترین نقاط این شهر یاد کرد.

پوربافرانی همچنین با اشاره به اقدام های آموزشی حوزه راهنمایی رانندگی استان 
در راستای ارتقاء فرهنگ ترافیک در بین شهروندان از طریق اعزام کارشناسان به 
اداره ها و نهادها و همچنین مهدکودک ها، مدارس و دانشگاه ها، افزود: میزان وصولی 
جرایم ناشی از تخلف های راهنمایی از آغاز سال جاری تا پایان دی ماه طبق آمار 
اخذ شده از بانک ها در حوزه درون شهری ۱۰۰ میلیارد ریال و حوزه برون شهری 

نیز بالغ بر ۲۰۰ میلیارد ریال بوده است که باید مطابق قانون در استان هزینه شود.

 توسط عضو شورای اسلامی شهر قم مطرح شد

انتقاد از مخدوش شدن دید گنبد حرم مطهر 
حضرت معصومه)س(

 عضو شورای اسلامی شهر قم به اجرای طرحی که موجب مخدوش شدن دید 
حرم مطهر حضرت معصومه)س( از سمت بلوار پیامبر اعظم)ص( می شود، انتقاد کرد. 
مصطفی سعادت طلب در جلسه دویست و بیستم شورای اسلامی شهر قم که 
شامگاه شنبه برگزار شد ضمن نشان دادن تصویری از گنبد و مناره های حرم مطهر 
حضرت معصومه)س( اظهار داشت: ایوان و سردر حرم مطهر یکی از زیباترین آثار 

معماری دنیا است و گنبد و مناره ها نیز با ظرافت خاصی که دارد.
وی با اشاره به اینکه مناره در گذشته کارکردهای زیادی داشته، افزود: مناره ها از دور 
دیده می شده و نوعی راهنمای مسافران محسوب می شده است. همچنین دیده بانی 
شهر از این طریق صورت می گرفته و اعلام خطر هم از مناره صورت می گرفته است.

این عضو شورای اسلامی شهر قم گفت: در حال حاضر با توجه به پیشرفت 
تکنولوژی نیازی به این موضوعات نداریم اما نماد بودن مناره هنوز باقی مانده است.

وی با اشاره به ساخته شدن یک سازه معماری شبیه به مناره در ورودی حرم مطهر 
از محور بلوار پیامبر اعظم)ص( ابراز کرد: این دو تا مناره جدید که جلوی گنبد مطلا 

ساخته می شود یکی از اشتباهات معماری در شهر قم است.
سعادت طلب با انتقاد به اجرایی شدن این طرح گفت: برای بلوار پیامبر اعظم)ص( 
میلیاردها هزینه شده که گنبد را از دور ببنیم اما حالا با اجرای این طرح یک نماد بی 

هویت جلویش گذاشته ایم و هر چه ما داد می زنیم کسی گوش نمی دهد.
وی با اشاره به استفاده از ظریف ترین هنرهای اسلامی در ساخت حرم مطهر گفت: 
هر موضوعی که موجب مخدوش شدن این نماد شود از نظر کارشناسی نامطلوب 

است.
رئیس کمیسیون امور زیربنایی شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اینکه این 
ورودی درشان حرم مطهر نیست اظهار کرد: درخواست از مسئولان این است که از 
کارشناسان استان برای ساماندهی این موضوعات استفاده کنند. وی با بیان اینکه اگر 
این اجرا و تمام شود لطمه ای به معماری زیبای حرم مطهر است افزود: آن مشاور و 

پیمانکار حق نداشته چنین طرحی را برای مقابل حرم مطهر تصمیم بگیرد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم:

طرح شناسایی بیماری هپاتیت در قم
 اجرا می شود

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: طرحی در قم با همکاری مرکز هپاتیت 
ایران با هدف شناسایی افراد مبتلا به هپاتیت اجرا می شود که اقدامی پیشگیرانه در 

گسترش این بیماری است. 
ابوالفضل ایرانی خواه در حاشیه برگزاری همایش آموزشی هپاتیت های ویرال که 
در مرکز آموزشی درمانی شهید بهشتی قم برگزار شد گفت: واکسیناسیون علیه 
هپاتیت  B طی ۲۰ سال اخیر موجب ایمنی افراد در بیش از ۹۵   درصد موارد شده 
است. وی تصریح کرد: بیماری هپاتیت B و C خطرناک ولی قابل پیشگیری است 
و خوشبختانه این بیماری در بیشتر گروه های در معرض ابتلا مثل بیماران دیالیزی 
و تالاسمی استان تحت کنترل بوده و در صورت بروز تشخیص و مداخلات درمانی 
در مورد آن به موقع قابل کنترل است. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم اظهار داشت: 
مشکل عمده و منبع اصلی این عفونت ویروسی که باید توجه جدی در آن داشت و 
می تواند موجب ابتلا دیگر افراد در جامعه شود، از ناحیه افراد پرخطر همچون معتادان 
تزریقی مواد مخدر و زندانیان است که در این زمینه باید توجه بیشتری صورت گیرد. 
ایرانی خواه به اجرای طرح شناسایی بیماری هپاتیت در قم اشاره کرد و گفت: با 
همکاری مرکز هپاتیت ایران، طرحی در قم به منظور  وی افزود: در حاضر جمهوری 
اسلامی ایران در زمینه پیوند اعضا از جمله کبد به عنوان یکی از کشورهای پیشرفته 

جهان مطرح است.

 تاکنون قصه اسب تروا را شنیدید؛ قصه از این قرار  بود که ۱۰ 
سال یونانیها شهر تروی را بدون هیچ نتیجه ی محاصره کرده بودند. 
سرانجام آنها وانمود کردند که عقب نشینی کردند و فقط یک اسب 
بزرگ چوبی از خود به جا گذاشتند که تعدادی دلاور در آن پنهان 
شده بود. اهالی شهر اسب را بعنوان غنیمت جنگی به داخل شهر 
بردند و سرخوش از احساس پیروزی سرگرم جشن شدند. شب 
هنگام دلاوران یونانی از اسب خارج شدند و با غافلگیر کردن آنها 
شهر تروی را تسخیر کردند.  به نظرتان چه می شود که گاهی 
افراد با این همه هوشمندی که در رفتار خود بکار می برند ناگهان 
رفتارهای انجام میدهند که نشانه ای از خردمندی و تفکر در آن 
نیست؟ آیا ما هم گاهی در زندگی روزمره خود چنین رفتارهای 
نداریم که از کردار خود شگفت زده می شویم؟ و یا گاهی چنان محو 
خرید کردن و سبقت گرفتن در این زمینه هستیم که بعد از اینکه 
عطش خرید از بین رفت از خود می  رسیم چرا اینگونه رفتار کردیم...

خریدهای  نوروزی 
ما ایرانیان براساس سنت دیرینه خود همیشه با شروع فصل 
بهار و نو شدن طبیعت، سعی می کنیم نگاهی به رفتار و اعمال 
خود بیندازیم و آنها را بازنگری کنیم و در شخصیت و منش خود 
تغییرات خوبی بوجود آوریم.  خیلی از افراد هم سعی می کنند 
این نو بودن را با خرید وسایل کوچک و بزرگ انجام دهند. این 
سنت دیرینه گاهی برای بعضی از افراد تبدیل به یک زمینه رقابتی 
شده است و گاهی هم وسیله ی برای آزار خود و دیگران.  تا بحال 
فکر کرده اید چقدر سعی می کنید رفتار خردمندانه را حتی در 

خریدهای نوروزی خود نشان دهید؟
خردمندی چیست

خردمندی را از دیدگاه ها و زاویه های مختلف به آن نگریسته اند؛ 

مثلا در مثنوی خردمندی را  در این میداند که فرد بتواند راه خود 
را در زندگی پیدا کند و یا در فرهنگ ما ایرانیان،  خردمند به یک 
عالم، حکیم، پیر فرزانه گفته می شود. فرهنگ وبستر خردمندی را 
قضاوت درست و عمل کردن  براساس شناخت و فهم درست میداند. 

چگونه خردمند شویم؟
- دانش زندگی : مجموعه مهارتهای که فرد باید بدست آورد تا 
در زندگی احساس خوشبختی و رضایت از خود در زندگی داشته 
باشد. به نظر شما، در زندگی واقعی چقدر سعی میکنید به این 
هدف دست یابید و چقدر کارها، فعالیتها و حتی خرید شما را به 

این هدف نزدیک می کند، یعنی چقدر سعی می کنید در زندگی 
با رفتار و کردار خود به سمت انسانیت و خودشکوفایی خودتان 
پیش بروید. در واقع هدف افرینش انسان رسیدن به کمال است. 

چیزی که گاهی ما در پیچ و خم زندگی انرا فراموش کرده ایم. 
- ارزشهای اجتماع مدار و نگرشهای مثل همدلی، سازگاری، 
انصاف و گرمی: تا بحال از خود پرسیده اید در خرید نوروزی چطور 
رفتار می کنم که رفتارهای من نشانه همدلی و سازگاری با دیگران 
را داشته باشد؟ آیا در خرید به گونه رفتار می کنم که باعث تنش 
و مشکلات حتی در زندگی دیگران نشوم. شاید از خود بپرسید 

مگر خرید من به دیگران هم صدمه می زند، بله گاهی نوع خرید و 
ایجاد زمینه های رقابتی برای دیگران ممکن است چنین صدماتی 
را به همراه داشته باشد. مضاعف براینکه ما در جمعی از زندگی 
اجتماعی هستیم و بسیاری از رفتارها بر یکدیگر تاثیر می گذارد.

- فهم خود و بصیرت: چقدر خود را می شناسی و سعی 
میکنی در جهت شناخت خود گام برداری. و آیا خرید کردن 
برای برآوردن کردن نیازهای واقعی شماست یا اینکه برای برآوردن 

شدن نیازهای گذار و لحظه ای شما می باشد.
- پذیرش عدم قطعیت و کنار آمدن با عدم قطعیت. پذیرش 
دیدگاه عدم قطعیت به ما کمک می کند که دیدگاه انعطاف 
پذیریتری داشته باشم و بتوانیم در حق خود و دیگران بخشنده 

تر باشیم این مسئله بخصوص در خرید نیز به ما کمک میکند.
- تعادل هیجانی : موضوع بسیار مهمی در خرید، رفتار با دیگران 
و رفتار با خود است گاهی بدلیل هیجان زده گی با دیگران به 
شکلی رفتار می کنیم که بعدا از رفتار خود پیشیمان می شویم و 
یا خریدهای نادرست و هیجان زده ما را پشیمان می کند. داشتن 

تعادل هیجان در خریدهای مناسب به ما کمک میکند.
- تحمل تفاوتها: یکی از مولفه های خردمندی اینست که تحمل 
تفاوتها را داشته باشید و گاهی بدلیل اینکه نمی خواهید با دیگران 
تفاوت داشته باشید و باید همانند او باشید حتی سعی می کنید 
وسایل و دکور خانه نیز شبیه وسایل و دکور خانه دیگری باشد 

و همین مسئله شما را به خریدهای غیرضروری سوق میدهد.
- معنویت: معنای زندگی چیست و در این زندگی چه هدف و 
نگرشی دارید این هدف می تواند مادی و معنوی باشد می تواند 
دیدنی یا نادیدنی باشد در یک خرید چقدر معنویت و ارزشهای 

زندگی را دخیل میدانید.

آیا برای خریدهای نوروزی فکر شده عمل می کنید؟

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم 

شاخص احساس امنیت در قم بالاست
جانشین فرماندهی انتظامی استان با بیان اینکه قم یکی از استان های دارای شاخص 
بالای احساس امنیت در کشور است، تاکیدکرد: تمام اقدامات پلیس در جهت تامین 

امنیت و آرامش جامعه است . 
 سرهنگ اسدی در جلسه شورای معتمد پلیس که با حضور فرمانده ناحیه مقاومت 
بسیج امام رضا)ع( برگزار شد، دانش آموزان را آینده سازان کشور دانست و بر لزوم 
آسیب شناسی مدارس سطح استان با محوریت حراست آموزش و پرورش تاکید کرد .

وی با بیان اینکه رضایتمندی مردم قم از عملکرد پلیس بیش از ۸۵درصد است، 
رسیدن به این مهم را به دلیل اهتمام این نیرو در ارتقاء احساس امنیت برشمرد.

سرهنگ اسدی سپس با تحسین برگزاری نماز جماعت در مدارس، حضور طلاب 
بین دانش آموزان را پیوند نسل ها و بیانگر فرهنگ اسلامی دانست.وی در بخش 
دیگری از سخنان خود به مأموریت قرارگاه خیبر در قم اشاره و هدف آن را شناسایی و 
دستگیری مجرمان بیان کرد و گفت: پلیس قم با افرادی که می خواهند با بدپوششی 
و بی انضباطی نظم اجتماعی و اخلاق هدف قرار دهند، قاطعانه برخورد خواهد کرد.

جانشین فرماندهی انتظامی استان قم در ادامه تاکید کرد: پلیس به دنبال جلب اعتماد 
عمومی، افزایش مشارکت مردمی، ارتقاء سرمایه اجتماعی، افزایش احساس امنیت و 
همبستگی ملی است.وی گفت:حضور کارشناسان پلیس در مساجد، مدارس و دانشگاه 
ها و ارائه آموزش های لازم از جمله برنامه ها در راستای آگاه سازی و پیشگیری از وقوع 
جرائم است.سرهنگ اسدی با بیان اینکه قم یکی از استان های دارای شاخص بالای 
احساس امنیت در کشور است، تاکیدکرد: تمام اقدامات پلیس در جهت تامین امنیت 

و آرامش جامعه است .

رئیس پلیس راهور استان  قم اعلام کرد

توقیف پژو با ۹۴ میلیون ریال خلافی 
 

رئیس پلیس راهور استان از توقیف یک دستگاه پژو ۴۰۵ با ۹۴ میلیون ریال خلافی 
در محور "قم-کاشان" خبر داد. 

سرهنگ احمد پوربافرانی  اظهارداشت:مأموران پلیس راه اتوبان"قم-کاشان" با دوربین 
سرعت سنج حین کنترل تردد خودروهای عبوری در این محور یک دستگاه پژو ۴۰۵ 
را به دلیل سرعت غیرمجاز متوقف کردند.رئیس پلیس راهور استان گفت:پس از گرفتن 
استعلام مشخص شد خودروی مذکور ۹۴ میلیون ریال خلافی دارد. وی افزود: در ادامه 
بر اساس ماده ۸ قانون رسیدگی به تخلفات رانندگی خودرو پژو توقیف و روانه پارکینگ 
شد.سرهنگ پوربافرانی در پایان از رانندگان خواست، ضمن رعایت قوانین و مقررات، 
به صورت ماهانه نسبت به اخذ استعلام خلافی خودرو با ارسال وین کارت خودرو به 

پیامک ۱۱۰۱۲۰۲۰۲۰ اقدام و نسبت به پرداخت خلافی خودرو خود اقدام کنند.

 رئیس پلیس آگاهی نیروی انتظامی گفت: با توجه به نزدیک شدن نوروز، برخی 
موسسات خدماتی که قانونی نیستند اقدام به اعزام کارگر به منازل برای نظافت خانه ها 
می کنند که شهروندان باید نسبت به این موسسات هوشیار بوده و از خدمات موسسات 

قانونی بهره مند شوند. 
سردار محمدرضا مقیمی روز یکشنبه در گفت و گو با ایرنا افزود: این گونه موسسات 
به صورت خودجوش، تبلیغ می کنند و در فصل خاصی از سال مثل ایام نزدیک به 

نوروز فعال می شوند.
وی با بیان اینکه از این دست پرونده ها در پلیس آگاهی بسیار است، گفت: در این 
پرونده ها ذکر شده که همسر یا پسر، خانمی که به عنوان کارگر از سوی این موسسات 
برای نظافت اعزام شده اند، گاو صندوق، اشیای قیمتی و طلاجات خانه را شناسایی 
کرده و اقدام به سرقت کرده است یا در موارد دیگر، فردی حدود دو یا سه سال با 
خانواده ای کار می کرده و بعد از مدتی قصد داشته به شهر خود بازگردد و حق خود 

می دانسته که پولی از خانه ای که در آن کار می کرده، ببرد.
رئیس پلیس آگاهی نیروی انتظامی اضافه کرد: شهروندان باید هوشیار باشند و هر 
فردی را برای انجام نظافت منزل، نپذیرند و برای این منظور از موسساتی استفاده 
کنند که کنترل روی افراد زیر نظر خود را دارند، این موسسات ثبت و ضبط شده اند 
و به صورت قانونی فعالیت می کنند و در مقابل افرادی که به منزل شما می فرستند، 

پاسخگو هستند.
سردار مقیمی اضافه کرد: در صورتی که این افراد از سوی موسسات غیر رسمی و 
غیر قانونی اعزام شوند، در مقابل هر گونه عملکرد این افراد، کسی پاسخگو نیست چرا 
که این گونه موسسات خودجوش فعال شده ، دو یا سه ماه فعالیت می کنند و بعد 

تعطیل می شوند در صورتی که موسسات رسمی و ثبت شده پاسخگوی کارمندان خود 
هستند و اطلاعات ریز کارمندان خود را داشته و نظارت و کنترل دارند.

رئیس پلیس آگاهی استان از دستگیری یک کلاهبردار 
حرفه ای با پنج فقره سابقه کیفری در قم خبر داد و گفت: 
متهم با دست کاری دستگاه های خودپرداز، کارت بانکی 

افراد را سرقت و از حساب بانکی شان برداشت می کرد. 
سرهنگ احمد کرمی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه 
از  خبری پلیس، اظهارداشت: در پی دریافت گزارشی 
برخی بانک های استان مبنی بر اینکه تعدادی از دستگاه 
اند، موضوع  بانکی دچار خسارت شده  های خودپرداز 

توسط کارآگاهان مورد تحقیق و بررسی قرار گرفت.
و مشخص شد  فردی شناسایی  ادامه  در  وی گفت: 

نامبرده با قرار گرفتن در کنار افراد برداشت کننده از 
دستگاه های خودپرداز رمز کارت بانکی شان را برداشته و 
قبلًا با دست کاری دستگاه خودپرداز پس از متوقف شدن 
عملیات و عدم عودت کارت توسط دستگاه با رفتن صاحب 
حساب در فرصتی مناسب کارت بانکی شان را سرقت و از 

حساب شان برداشت می کرد.
رئیس پلیس آگاهی استان قم افزود:با توجه به حساسیت 
موضوع بلافاصله تصویر متهم در اختیار حراست بانک های 
سطح استان قرار گرفت و نامبرده حین انجام اقدامات 
مجرمانه مقابل یکی از شعبات شناسایی و با حضور به موقع 

مأموران دستگیر شد.
 وی افزود: در ادامه با انتقال متهم به پلیس آگاهی طی 
بازرسی از آن تعدادی کارت بانکی متعلق به مالباختگان 

کشف شد.
سرهنگ کرمی با بیان اینکه نامبرده تحت تعقیب استان 
های لرستان و تهران است، گفت:وی در تحقیقات صراحتاً 
به بزه انتسابی و کلاهبرداری از ۱۹تن از هموطنان به مبلغ 
۴۰۰ میلیون ریال اعتراف کرد که نهایتاً پس از تشکیل 
پرونده و تحویل به مرجع قضائی با قرار قانونی مناسب روانه 

زندان شد.

رئیس پلیس فتا استان کرمانشاه گفت: زن کلاهبرداری که خود را به عنوان کارگزار 
سفارت یکی از کشورهای اروپایی معرفی و به بهانه صدور ویزا کلاهبرداری کرده بود، در 

کرمانشاه دستگیر شد.  
سرهنگ "علی کریمی" اظهار داشت: یکی از شهروندان کرمانشاهی با مراجعه به پلیس 
فتا اعلام کرد که از طریق شبکه اجتماعی با شخصی که خود را به عنوان کارگزار سفارت 

یکی از کشورهای اروپایی معرفی کرده، مورد کلاهبرداری قرار گرفته است. 
کارگزار  این  به  ریال  میلیون  مبلغ ۸۵  ویزا،  اخذ  پرونده جهت  افزود: شاکی  وی 
قلابی پرداخت کرده است، اما با توجه به طولانی شدن زمان دریافت ویزا، متوجه این 

کلاهبرداری می شود.

سرهنگ کریمی ادامه داد: کارشناسان این پلیس با تلاش شبانه روزی و اقدامات فنی و 
با توجه به توان علمی، سرانجام موفق به شناسایی متهم شده و با هماهنگی مقام قضائی 
وی را در یک عملیات غافلگیرانه دستگیر کردند. رئیس پلیس فتا استان با بیان اینکه متهم 
در مواجهه با مستندات موجود به بزه انتسابی اعتراف کرده است، گفت: نباید بدون هیچ 
تحقیقی به دیگران اعتماد کنیم، فضای سایبر محلی است که هر کسی به راحتی می 
تواند خود را در آن شخصی دیگر جلوه دهد، لذا قبل از اعتماد باید به صورت حضوری به 
سازمان، شرکت، سفارت و یا ... مراجعه و از صحت گفته های مخاطب خود مطمئن شویم. 
سرهنگ کریمی از هموطنان عزیز خواست در صورت مواجه و یا مشاهده موارد مشکوک 
آن را از طریق سایت پلیس فتا به آدرس Cyberpolice.ir بخش تماس با ما اطلاع دهند.

پلیس با نزدیک شدن به ایام نوروز هشدار داد 

مراقب موسسات خدماتی غیر قانونی باشید 

رئیس پلیس آگاهی استان  قم خبرداد

دستگیری کلاهبردار حرفه ای با پنج فقره سابقه کیفری 

رئیس پلیس فتا استان کرمانشاه

کارگزار قلابی سفارت اروپا در ایران دستگیر شد

چرا گاهی لازم است، گریه کنیم؟
بغض گلوی تان را گرفته است. اشک تا پشت پلک های تان هجوم آورده، کافی است پلک 
بزنید و اشک سرازیر شود. رنگ به رو ندارید یا از شدت غم و ناراحتی، صورت تان برافروخته 
شده است. صدای تان را صاف می کنید و تلاش می  کنید محکم صحبت کنید، اما لرزشش 

کاملا پیداست و فقط می خواهید فریاد بزنید... 
 این قدر گریه می کنید که چشم های تان دیگر توان دیدن ندارند. حال تان اما خوب 
نمی شود! به این دلیل که به موقع ابراز احساسات نکرده اید. واکنش نشان نداده اید. به قول 
معروف حق طرف را کف دستش نگذاشته اید. روانشناسان عقیده دارند باید به موقع، به 
جا و به اندازه، واکنش نشان داد. درغیر این صورت، خشم، غم، رنج و غصه و حتی گاهی 
شادی  در روان تان  جمع شده و به شکل های دیگری مانند مشکلات جسمی، روانی و یا 
واکنش ناگهانی در شرایط نامناسب و به شکل نامناسب بروز می کند. به نظر شما چه طور 

باید ناراحتی و غم مان را بروز بدهیم؟ بهترین راهکار نشان دادن غم مان چیست؟
دور بریزید

سخت است؛ اما امکان پذیر است! هرچه باور درباره گریه نکردن، فرو خوردن غم، متانت، 
وقار، حفظ آرامش، حفظ غرور و... شنیده اید، دور بریزید. این ها باورهای نادرستی است که 
فقط و فقط باعث تشدید غم و رنج شما، باقی ماندن حرف ها در دل تان و بروز نادرست 
آنها به شکل  اختلال های جسمی و روانی می شوند. بنابراین هر وقت از چیزی غمگین و 
دلخور شدید، حتما حس تان را به شکلی که احساس می کنید از غم رها می شوید، بروز 

دهید. این حس را همان جا بیان کنید و آنها را مانند کوله باری با خودتان حمل نکنید.
گریه کنید

اجازه بدهید اشک های تان به راحتی سرازیر شوند. گریه کردن در واقع اولین و بهترین 
راهکار برای نشان دادن احساس درونی شماست. گریه نماد بیرونیِ احساس درونی 
شماست. به همین دلیل است که بعد از گریه کردن، احساس آرامش می کنید چون 
هورمون های ایجاد کننده استرس با گریه کردن از بین می روند. بعد از گریه کردن، روی 
تخت تان دراز بکشید. نفس عمیق بکشید و به فرآیندی که اتفاق افتاد، کمی فکر کنید. در 

این شرایط دو حالت را احساس خواهید کرد:
 اگر احساس آرامش نکردید، اجازه بدهید روان تان تصمیم گرفته و اگر نیاز است، دوباره 
گریه کنید. به هیچ وجه در هیچ شرایطی جلوی گریه  کردن تان را نگیرید. اگر احساس 

آرامش کردید، یعنی گریه توانسته غم و اندوه تان را کم کند.
گاهی فقط گریه کردن باعث تسکین غم و اندوه تان نمی شود. یکی از بهترین راهکارهای 
رها شدن از احساس های بدی که در وجودتان جمع شده، نوشتن است. جای ساکتی را 
انتخاب کنید. احساس تان را از لحظه اول اتفاق به یاد بیاورید و بنویسید. به نوع جمله بندی، 

ترتیب کلمه ها و...فکر نکنید. هرچه را که به ذهن تان می رسد، بنویسید.
احساس تان با بنویسید

گاهی فقط گریه کردن باعث تسکین غم و اندوه تان نمی شود. یکی از بهترین راهکارهای 

رها شدن از احساس های بدی که در وجودتان جمع شده، نوشتن است. جای ساکتی را 
انتخاب کنید. احساس تان را از لحظه اول اتفاق به یاد بیاورید و بنویسید. به نوع جمله بندی، 
ترتیب کلمه ها و...فکر نکنید. هرچه را که به ذهن تان می رسد، بنویسد. حالت های فیزیکی، 
روانی و هر نوع احساسی را که تجربه کرده اید، یادداشت کنید. به غیر از نوشتن عادی 

می توانید این روش ها را هم امتحان کنید:
نامه نگاری

فکر کنید با نامه قرار است احساس تان را به طرف مقابل بگویید. بنابراین برای او نامه 
بنویسید. آن را نگه داشته یا پاره کنید و دور بریزید، اما هیچ وقت نامه را به دست او 
نرسانید. این حرف ها، حرف های شما در غم وعصبانیت است و بعد از رفع آن ممکن 
است از گفتن این حرف ها پشیمان شوید. پس، نامه را در جایی پنهان کرده و یا دور 

بریزید.
شعر بگویید

بعضی افراد که مهارت ترانه یا شعر گفتن را دارند، می توانند از این روش برای ابراز 
احساسات شان استفاده کنند.

مچاله کنید
اصلا مهم نیست که حرف های تان را تا کجا می نویسید. مهم نیست انشای جمله ها 
درست است یا نه؟ فقط بنویسید و بعد آن را مچاله کرده و دور بریزید.به این ترتیب حس 

مچاله کردن و دور ریختن غم و ناراحتی تان را حس خواهید کرد.
قهر کنید

اصلا اشکالی ندارد با کسی که از دست او دلخور هستید، قهر کنید. یکی از واکنش های 
منطقی، قهر کردن است. زمانی که قهر کردید به این چند نکته دقت کنید:

حرف بزنید
اگر دوستی با آن شخص برای شما ارزشمند است و می دانید او عمدا شما را نرنجانده، به 

او بگویید که با او قهر هستید. با هم صحبت کنید و دلخوری را برطرف کنید.
معذرت خواهی غیر کلامی

گاهی بعضی افراد بعد از این که شما را ناراحت می کنند، متوجه کاری که کرده اند، 
می شوند، اما به دلیل خجالت، غرور، ترس از واکنش شما و... نمی توانند مستقیما 
معذرت خواهی کنند. این افراد به روشی دیگر مثلا خریدن هدیه، گل، تلفن کردن و 
حرف زدن حتی درباره موضوعی نامربوط و... سعی می کنند کارشان را جبران کنند. در 
این شرایط به آنها فرصت بدهید. معذرت خواهی شان را به شکل ضمنی بپذیرید. اما سعی 

کنید شرایط را برای صحبت کردن و رفع کدورت فراهم کنید.
با هیچ کس در میان نگذارید

خیلی کلافه شده اید. می خواهید از کسی کمک بگیرید تا از غم تان کاسته شود. باید 
با کسی حرف بزنید و درددل کنید، اما این روش بدترین کار ممکن است. به چه دلیل؟

درست راهنمایی نمی کنند
هر فردی صلاحیت راهنمایی کردن را ندارد. بنابراین راهکارهایی پیشنهاد می کند که 
باعث گمراه کردن شما می شود. گاهی همین به ظاهر راهنمایی ها، به دلخوری و غم شما 
بیشتر دامن می زنند. بنابراین ابتدا به این چند نکته دقت کنید و بعد خودتان متوجه 
خواهید شد که در شرایط ناراحتی، بهترین روش درمیان گذاشتن مساله با فردی است 

که واقعا دلسوز شماست و یا درمانگر واقعی.
هرکسی دوست نیست

افراد زیادی دور و بر شما هستند، اما چه تعداد از آنها دوست واقعی شما هستند؟ از نیت 
واقعی همه آگاهید؟ چند نفر از آنها واقعا خیرخواه شما بوده و چند نفر بدشان نمی آید 

میانه شما با دیگران به هم بخورد؟ بنابراین نباید راز دل تان را با دیگران درمیان بگذارید.
هر کسی از ظن خودش

گاهی ممکن است شرایط روانی یک نفر مناسب نباشد. وقتی شما درباره ناراحتی تان 
صحبت می کنید، او به دلیل شرایطی که دارد، با حرف هایش این مساله را تشدید کند. 

بنابراین این هم دلیل دیگری برای نامناسب تر شدن شرایط خواهد بود.
بازگو کنید

شاید در مراحل اولیه احساس غم و اندوه به دلیل شرایطی که دارید، نتوانید درباره 
موضوع صحبت کنید. ممکن است بتوانید، اما خشم تان باعث بدتر شدن شرایط شود. 
بنابراین کمی صبر کنید. بعد از کسب آرامش، موضوع را با فردی که از دست او ناراحت 
هستید، در میان بگذارید. سعی کنید با کوتاه ترین و تاثیرگذارترین کلمه ها حرف تان را 

بیان کنید.
حرکت کنید

اگر اهل پیاده روی باشید، حتما دیده اید که با پیاده روی تا چه حد احساس آرامش 
می کنید. درواقع راه رفتن یکی از راهکارهای خوب تخلیه روانی است. بنابراین در شرایطی 
که غمگین هستید، راه رفتن همراه با گوش کردن به موسیقی و یا حتی راه رفتن به 
تنهایی می تواند به تخلیه روانی شما کمک کند. اصلا نگران قضاوت دیگران نباشید. درحال 
راه رفتن اگر احساس کردید می خواهید گریه کنید، جلوی خودتان را نگیرید و بگذارید 

اشک ها سرازیر شوند.
کلاه تان را قاضی کنید

در هر ناراحتی و دلخوری ای، سهم دو طرف اگر یکسان نباشد، اما هردو ممکن است 
دلیل به وجود آمدن این مساله باشند. بنابراین اگر نتوانستید یا نخواستید همان موقع 
واکنشی نشان بدهید، حتما قبل از هر واکنشی، شرایط را بررسی کنید. سهم خودتان از 
اتفاق پیش آمده را بسنجید و ببینید چه طور باید واکنش نشان بدهید. در این بررسی 
نه خودتان را مقصر بدانید و عقب بکشید و نه خودتان را کاملا مبرا دانسته و رفتار حق 

به جانب داشته باشید.
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